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Лидерът на БСП Корнелия Нинова призова хората да не се
подвеждат по идеята за референдум на “позавехналия” политик
Слави Трифонов, както и да не залитат по “Възраждане”.

ÍÈÍÎÂÀ: ÍÅ ÑÅ ÏÎÄÂÅÆÄÀÉÒÅ ÏÎ ÒÐÈÔÎÍÎÂ

Ñìåòêèòå çà ïàðíî
â Ñîôèÿ ñà ãðåøíè
„Топлофикация” трябва да ги анулира и да издаде
нови, обложени с по-ниския ДДС от 9%

Министерството на фи-
нансите потвърди огласе-
ното от омбудсмана Дияна
Ковачева, че “Топлофика-
ция София” незаконосъоб-
разно е начислила 20% вме-
сто 9% ДДС върху израв-
нителните сметки за парно- Стр. 5
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Стр. 16247 атлети участваха в скоростното изкачване на Витоша - от НДК до Черни връх
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то. Това означава, че хора-
та са получили по-високи
сметки. От столичното пар-
но заявиха вече, че не са
нарушили закона. От комен-
тара на финансовия ми-
нистър Росица Велкова ста-
ва ясно, че в случаите,

когато топлофикационно
дружество е начислило не-
законосъобразно 20% ДДС
за сумите, дължими по из-
равнителната сметка, то из-
дадените фактури трябва да
бъдат анулирани и да бъдат
издадени нови с по-ниския

ДДС от 9%. Другият вари-
ант е кредитно известие -
нова фактура с коригира-
ните стойности на сумите,
които трябва да се допла-
щат или възстановяват.

   амеренията на ИТН “всеот-
дайно” да работят за президентска
република изкараха наяве мотиви-
те, които събориха правителство-
то и обърнаха държавата в хаос.
Та, вместо за зимата, се готвим за
избори. Пак.

Вчера ИТН искаха мажоритар-
на система. Не им се получи. За-
бравиха. Днес искат да увековечат
президента Радев на поста, щото
имат кяр. Утре? А утре може да
поискат и забрана на партиите.

Помните как заради Слави и
сценаристите му сведоха партий-
ната субсидия до 1 лев, нали? Об-
служиха ГЕРБ така, както днес
президента. Туриха политическия
елит на колене пред олигархията
да се моли за пари.

Ясно е вече чии хора са “сцена-
ристите” и за какъв слугинаж са
използвани. Сега са ги монтирали
на тв амбразурата да събарят поли-
тическата система. Защото парла-
ментарна демокрация, работещ
парламент и редовно правителство
явно адски пречат на чорбаджиите
им да крадат бюджета. И хайде -
подкарват цялата държава към един
пещерен военен тоталитаризъм, в
каквото ще се обърне неминуемо
“президентската” им република.

Съсредоточването на власт в
ръцете на един човек или малка
група хора винаги води до по-
тъпкване правата на мнозинство-
то, концлагери, оттам нататък -
пътеката към Ада е добре позната.
Затова, политическите брокери -
вън! А на изборите - всички на
урните. Правителство ще има.

Áðîêåðèòå -
âúí!

Н

Нора СТОИЧКОВА

 ÑÚÅÄÈÍÅÍÈÒÅ ÙÀÒÈ

 ÏÎÅÌÀÒ

 ÊÎÌÀÍÄÂÀÍÅÒÎ

 Â ÓÊÐÀÉÍÀ



БЪЛГАРИЯ
ПОНЕДЕЛНИК

29 АВГУСТ2
2022

От 1 септември Столич-
ната община ще започне да
компенсира родители на
деца, които не са приети не
само в детски градини, но и
в ясли. Парите ще могат да
се използват за покриване на
разходите, пряко свързани с
отглеждането, възпитанието
и обучението на деца от 3-
месечна до 3-годишна

Èçïëàùàò êîìïåíñàöèè è çà íåïðèåòèòå â ÿñëè äåöà
възраст, за които не е имало
места в общинските детски
заведения.

Всеки родител може да
подаде искане за получаване
на средства към районните
администрации по местожи-
веене. След това те ще из-
пратят одобрените от тях
искания към Столичната об-
щина. Оттам пък ще дадат ин-

формацията на МОН, за да
бъдат отпуснати държавни
средства за компенсациите.
Право на месечни суми имат
родители, чиито деца посе-
щават частно детско заведе-
ние или имат договори за
отглеждане, сключени с фи-
зически лица.

До края на тази година
държавата да плати 608 729

лв. на семействата, реши ре-
довното правителство, малко
преди да предаде властта на
служебния кабинет. Почти
цялата сума е за София, а
едва 4092 лв. ще са за общи-
на Пловдив.

До момента за сумата от
372 лева месечно можеха да
кандидатстват само родители
на деца над 3-годишна възраст,

които посещават частни детски
градини. Те трябва да са кан-
дидатствали в градина, в чийто
прилежащ район се намира
настоящият адрес на детето, но
да не са били приети, то да не
е записано в нито една държав-
на или общинска градина или
училище, а общината да не е
предложила друго равностой-
но място.

Като зловеща илюстрация
на безсилието на държавата
много години да се справи с
каналджийството и с коруп-
цията в системата на МВР
определи инцидента със за-
гиналите полицаи в Бургас
заместник-председателят на
БСП Атанас Зафиров. Спо-
ред него продължава и раз-
хищението на държавни
средства, защото изгражда-
нето на т. нар. защитно
съоръжение по границата се
е превърнало в едно от най-
скъпите инфраструктурни
съоръжения въобще в исто-
рията на страната. “Там бяха
похарчени близо 200 млн.
лв., за да бъде днес то в този
вид и да позволява безпре-
пятственото проникване на
огромни групи от мигранти
на територията ни,” припом-
ни Зафиров.

Той подчерта, че неслучай-
но в предизборната програма
на БСП е записано пълно лик-
видиране на каналджийство-
то в страната чрез създаване
на съвместни екипи от МВР
и ДАНС в партньорство със
специалните служби от ЕС.

Държавата трябва да мо-
билизира всичките си усилия
за решаването на мигрантския
въпрос, включително и включ-

ÁÑÏ èñêà åêèïè íà ÌÂÐ, ÄÀÍÑ
è ÅÑ ñðåùó êàíàëäæèéñòâîòî
Хванаха над 140 нелегални мигранти за ден

За съд, затвор и пълна конфискация
на имуществото за всеки доказан трафикант
и каналджия, призова Атанас Зафиров

1050 души личен състав и
145 единици техника. Беше
преценено, че това е до-
статъчно да бъде задържан и
един по-сериозен мигрантски
натиск”, припомни Зафиров.
Той бе категоричен, че не
трябва да се допуска да стане
такъв инцидент, за да се акти-
визира държавата и да пока-
же, че има воля да се справи
с този проблем. Това според
него няма да стане без разру-
шаване на схемите и без
бъркане в раната. “Сега се
дава обяснение, че проблемът
е на средно ниво, но без се-
риозни протекции този канал
не може да съществува”,
обясни заместник-председа-
телят на БСП.

Междувременно 140 неле-
гални мигранти бяха залове-
ни от полицията и от Гранич-
ния полицейски участък в
Бургас. При първата акция са
хванати 88 човека в тир, уп-
равляван от македонски граж-
данин. Те са откарани в мест-
ността Ченгене скеле, тъй
като в Четвърто районно уп-
равление към МВР няма мес-
та за настаняването им. По-
късно бе съобщено за други
53 мигранти от Афганистан,
открити в района между се-
лата Габър и Дебелт. Ден по-
рано полицията задържа 16
мигранти на магистрала “Тра-
кия” в района на отбивката

за Костенец и южния подход
към Ихтиман. Арестуван е и
каналджията, който е превоз-
вал чужданците. Сред тях е
имало и деца. Превозваните в
автомобила не са имали вода,
част от тях са били ранени.
Те идват от Афганистан, пре-
минали са границата с Тур-
ция и не познават шофьора,
който е италианец.

Окръжният съд в Бургас
наложи мярка задържане под
стража на 15-годишния сири-
ец Омар Мохамад али Аднан,
обвиняем за убийството на
двамата полицаи в Бургас с
управлявания от него авто-
бус, пълен с 47 мигранти.
Според постановлението на
съдия Георги Иванов той
може да се укрие или избяга,
което се обосновава от ха-
рактеристичната оценка, из-
дадена от управата на бежан-
ския център в Харманли, как-
то и от факта, че е избягал от
местопрестъплението в
четвъртък сутринта.

Все още е в процес на ус-
тановяване е възрастта на
Омар, тъй като първоначал-
но той е заявил една вързаст,
а в последствие е отразена
друга. Ако бъде установено,
че е пълнолетен, обвинения-
та ще бъдат преквалифицира-
ни, като съответно се увели-
чава и наказанието, което
може да му бъде наложено.

ването на армията в охрана-
та на границата, смята Зафи-
ров. “Преди две Народни

събрания беше изчислено, че
около 4,2 млн. лв. на месец
би струвало разполагане на

Повече часове по
български език и литера-
тура, математика и гео-
графия ще имат учени-
ците в прогимназиални-
те класове от 15 септем-
ври. Това предвиждат
обнародвани промени в
Наредба 4 за учебния
план, предложени от
екипа на бившия ми-
нистър акад. Николай
Денков и одобрени от
наследника му проф.
Сашо Пенов.

Часовете се увелича-
ват с половин час сед-
мично и по трите пред-
мета. По български език
и литература промяната
засяга V и VI клас, по

математика - V, VI и VII
клас, а по география - V
клас. Така седмичният
брой часове за петоклас-
ниците се увеличава с
час и половина, на шес-
токласниците - с един
час, а на седмокласници-
те - с половин час.

Продължителността
на учебния час се нама-
лява от 45 на 40 минути,
предвиждат обнародва-
ни също  промени в
здравна наредба. Имен-
но това намаление води
до увеличаване на общи-
те часове по предметите
в трите класа.

Училищата имат по-
малко от месец да про-

менят учебната си доку-
ментация и програмите
в училище, но директо-
ри вече се оплакаха как-
то от кратките срокове,
така и от технически
грешки в указанията на
МОН. Те са недоволни
и защото ще им се нало-
жи да търсят нови пре-
подаватели. Очаква се
промените да доведат до
увеличение с 4 млн. лева
годишно на разходите за
лекторски възнагражде-
ния или допълване на
нормите преподавател-
ска работа на учителите
по български език и ли-
тература, математика и
география и икономика.

Ïîâå÷å ÷àñîâå ïî áúëãàðñêè,
ìàòåìàòèêà è ãåîãðàôèÿ â ó÷èëèùå

Фестивалът “Пълнената чушка  - най-вкусната левченска традиция”
се състоя в събота в парковата зона до община Левски. Третото
издание на кулинарния фестивал показа, че българската кулинарна
традиция живее в сърцата и домовете на хората, но и вдъхновява
и обединява в името на благородни каузи. На събитието се събираха
средства за изработването на скулптурна композиция “Земляците”
с фигури на Георги Парцалев, Дончо Цончев и Григор Вачков
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Кирил Петков за идеята
на референдум

“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Ñëàâè Òðèôîíîâ ñå îïèòâà
ñ åâòèí òðèê äà áúäå íà
âúëíàòà íà íÿêàêâà íîâà
ïîïóëÿðíîñò. Íå ìèñëÿ,
÷å íÿêîé âå÷å ãî âçèìà
íà ñåðèîçíî

Коалиция “БСП за България”
в Бургас регистрира листата си
за предстоящите парламентарни
избори във Втори многоманда-
тен избирателен район в града.
Документите за регистрация
бяха внесени в Районната изби-
рателна комисия от водача инж.
Петър Кънев, както и от Стани-
мир Баев, Тодор Байчев, Стой-
ко Танков, Анелия Вичева и
Андрей Николов. Те бяха при-
дружавани от общинския пред-
седател на БСП в Бургас Живко
Господинов.

Още първите дни на служебното правителство  дадоха индикации,
че чрез служебния кабинет президентът прави опит да се намесва във
вътрешните работи на БСП, и доказателство за това са атаките към
Корнелия Нинова, заяви зам.-председателят на партията Кристиан
Вигенин в тв интервю. По думите му партийните въпроси са работа
на нейните членове и ръководство. В момента президентската инсти-
туция, чрез служебните министри, има далеч по-важни въпроси за
решаване, напомни Вигенин. Според него  служебно правителство би
трябвало да се въздържа от по-сериозни кадрови промени. С многото
уволнения и назначения човек би помислил, че планира доста дълго да
остане, посочи Вигенин. Той припомни, че са били освободени от
държавни длъжности и немалко социалисти.

“Тъжно е да видиш снимки на хора, които в кампанията са работили
за Радев и Йотова, даже имаше случаи на председатели на техните
местни щабове, и до тях публикувана заповедта за освобождаване. Тази
вълна като че ли позатихна след нашата реакция. Жалко е, че това се
случи”, коментира Вигенин.

“Приехме много силна в социален аспект платформа. Ще се фоку-
сираме върху позитивните неща - това, което сме свършили, и това,
което смятаме да направим след изборите”, обясни заместник-предсе-
дателят на БСП.

Младежкото обединение в БСП в Сливен почисти и освежи детска площадка
в централната част на града. “В града се направиха много нови детски площадки,
но те са предимно в кварталите. Децата в централната част на града нямат
чисти и поддържани площадки, на които да се забавляват. Затова и ние решихме
да ги зарадваме като направим нещо за тях”, заявиха от обединението

“С много сериозни амбиции
сме. Надявам се, че нашите гла-
соподаватели ще ни простят, че
за четвърти път ще ги караме да
гласуват, но няма как - това е
демокрацията. Ситуацията е
сложна, вижте мигрантската
вълна, енергийната криза, про-
блемите с липсата на доверие в
политическата класа. Но дай
боже да има повече единение,
повече мъдрост”, каза Петър
Кънев. Той представи част от
членовете на листата, като под-
черта, че промените в нейния

състав са малки. Инж. Кънев
посочи, че основен акцент в
кампанията на “БСП за Бълга-
рия” ще бъдат социалните
въпроси.

“БСП успя за тези шест-се-
дем месеца в своята социална
програма да постигне това, кое-
то не бе постигнато през послед-
ните дванадесет години”, заяви
той. Водачът на листата каза
още, че в кампанията ще бъде
наблегнато на въпроси, свърза-
ни с разрешаването на същест-
вуващите местни проблеми.

ÁÑÏ â Áóðãàñ ðåãèñòðèðà ëèñòàòà ñè

КРИСТИАН ВИГЕНИН:

Ïðåçèäåíòúò ïðàâè îïèò
äà ñå ìåñè â ÁÑÏ ÷ðåç
ñëóæåáíèòå ìèíèñòðè

Не се подвеждайте по идеята за ре-
ферендум на позавехналия политик
Слави Трифонов. С тези думи се обърна
лидерът на БСП Корнелия Нинова към
социалисти и симпатизанти в Жабокрек
по повод огласената идея за свикване
на референдум за президентска репуб-
лика. Той се опитва чрез идеята  си да
възстанови дори малка подкрепа към
себе си, коментира Нинова. “Предла-
гат да ни употребят гласа, да стъпят на
този глас, да влязат в парламента и да
продължат да рушат така, както три
пъти разрушиха и парламент, и прави-
телство. С референдум този въпрос не
може да бъде решен, дори да се събе-
рат гласове. Такова решение може да
вземе само Велико народно събрание.
Не се подлъгвайте, това е просто опит
“Има такъв народ” да влязат в следва-

щия парламент”, предупреди Нинова.
Лидерът на БСП предупреди и за

“залитания” към “Възраждане”. “Мисле-
те. Чуйте Елена Гунчева, ако не някой
друг. Самата тя казва: “Караха ни насила
да гласуваме всичко с ГЕРБ”. “Възражда-
не” е патерица на ГЕРБ”, обърна се към
присъстващите Нинова.

Правителство след изборите на 2
октомври ще има, а първото нещо, ко-
ето ще направим, е да замразим цената
на газа, обяви Нинова. Приехме изклю-
чително социална програма, която ис-
каме да продължим в следващия каби-
нет, ако избирателите ни дадат довери-
ето си, заяви тя. “Тя е ориентирана
предимно към деца и млади семейства,
към работници и към пенсионери. Как-
то приехме безплатните детски градини
по наше настояване, така сега залагаме

на грижа за децата с безплатни учебни-
ци до 12 клас, безплатни лекарства до
14-годишна възраст, безплатни ин витро
процедури на семейства, които имат
проблеми, увеличаване на детските над-
бавки”, разказа по-рано в тв интервю
Нинова. “Искаме да продължим помощ-
та на майки студентки и на родители,
които са се осигурявали 24 месеца. Това
е една серия от грижа за деца и млади
семейства и по линия на демографската
катастрофа”, посочи тя.

Нинова поясни, че в листите за канди-
дати за народни представители на леви-
цата близо 50% от хората са до 40-го-
дишна възраст и 60% от водачите са
местни хора. Имаме добър отбор от
опитни парламентаристи, от млади и от
местни хора, категорична е Нинова.

По-късно бившият председател на НС

Ива Митева се опита да замаже гафа на
своя лидер. Според нея идеята за рефе-
рендум за президентска република не е
емоционална, по-скоро е естествено
продължение на всичко това, което пар-
тията й прави. Митева обясни, че
всъщност Слави Трифонов говорел за
полупрезидентска република, която е
свързана с личната отговорност, която
се носи от едно лице.

“Това, което предлага Трифонов, не
може да стане. Член първи от българска-
та конституция казва, че България е пар-
ламентарна република. Не може да има
полубременна жена. Трифонов е винов-
ник за буксуването на страната. Най-
добре е да очисти политическия терен.
ИТН саботираха всяка стъпка на прави-
телството”, коментира вчера съпредседа-
телят на ДБ Атанас Атанасов.

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Íå ñå ïîäâåæäàéòå ïî èäåèòå íà
ïîçàâåõíàëèÿ ïîëèòèê Òðèôîíîâ
Не залитайте по “Възраждане”, те са патерица на ГЕРБ, предупреди лидерът на БСП
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Лихвите по жилищните кредити, отпускани от българските
банки, продължават да се понижават. Към края на юли средният
лихвен процент по ипотечните заеми удари ново рекордно дъно от
2,47%. Това се случва именно през месеца, в който Европейската
централна банка повиши за първи път от цяло десетилетие насам
лихвените проценти като опит да се справи с високата инфлация.

Лихвите по кредитите за покупка на жилище са на практика
единствените, които през последните около две години се движат
в една посока - надолу. Именно така ипотечните заеми поевтиняха
рекордно в рамките на стопанската история на България.

Статистиката на Българската народна банка показва, че за месец
средният лихвен процент по заемите за жилище се е понижил с 0,02
пр. пункта. Това е допълнителен стимул за жилищното кредитира-
не, което вече надхвърли 15 млрд. лв., да продължава да расте.

За разлика от жилищните кредити, потребителските поскъпват
през юли в синхрон с по-високото търсене за почивки, ремонти и
други. Така в разгара на лятото лихвите по потребителските заеми
за първи път от април насам се повишават и за първи път от
половин година насам пак надхвърлят 8%.

Средната лихва по големите кредити за бизнеса - тези от над 1
млн. евро, намалява съществено през юли, като ръст се отчита само
по малките заеми, договорени в лева.

В същото време лихвите по депозитите на българските фирми
растат, но остават на отрицателна територия, т.е. и през юли се
запазва тенденцията от последната година бизнесът да продължава
да гори от спестяванията си в българските банки от отрицателните
лихви и таксите.

Цената на пропан-бутана -
в пъти по-ниска от останалите
автомобилни горива на пазара,
увеличи рязко интереса към ав-
томобилните газови уредби. За
покупка и монтиране вече се
чака със седмици в София и
други големи градове на стра-
ната, предаде dnevnik.bg. В
някои сервизи обясняват на
клиентите си, че не могат да
осигурят уредби, тъй като
търсенето е предизвикало не-
достиг. От бранша обаче отри-
чат да има дефицит и обясня-
ват, че единствената причина за
забавянето е в количеството
заявки.

“Има голямо търсене на га-
зови уредби за автомобили по
очевидни причини - цената на
пропан-бутана в сравнение с
останалите горива. Дефицит
обаче няма и задоволяването на
търсенето е въпрос на време”.
Така описва ситуацията на па-
зара Владимир Дочев, предсе-
дател на Асоциацията на
българските автогаз сервизи.

Уредбите се произвеждат
основно в Италия и Полша и се
внасят от там, но България е
малък пазар и няма как засиле-
ното търсене тук да доведе до
дефицит. Според него до недо-
стиг може да се стигне само ако

Áóì çà ìîíòèðàíå íà ãàçîâè óðåäáè â êîëèòå

се появи такъв при чиповете,
които се използват в тях, или
при други техни съществени
елементи. Според Дочев до ча-
кане се стига, защото капаци-
тетът на сервизите, които се
занимават с монтирането, е
запълнен. В някои обекти се
чака 1-2 седмици, в други запи-
сват за октомври, обяснява той.
В някои сервизи записването
вече е и с ноемврийски дати.

Цените на тези уредби ва-
рират около 2 хил. лв. Сред
търсещите ги са не само потре-
бителите решили сега да пре-
минат на пропан-бутан заради
цените, но и хора, които имат
нужда от подмяна. На опашка-

та са и собственици на таксита,
които сега са на метан. Причи-
ната е, че това гориво е най-
скъпото в момента и заради
пряката му връзка с цената на
природния газ не изглежда реа-
листично в обозримо бъдеще да
започне на поевтинява.

След поставянето на газова
уредба собствениците на авто-
мобили имат срок до датата на
следващия годишен технически
преглед да се премине на първо-
начална проверка на газовата
уредба, откъдето се издава удо-
стоверение. След това тече срок
от 3 години, в които в КАТ
трябва да бъдат сменени дан-
ните в талона на автомобила.

Æèëèùíèòå êðåäèòè
ïîåâòèíÿâàò,
ïîòðåáèòåëñêèòå
ïîñêúïâàò

Имитиращото сирене, което съдър-
жа палмова мазнина, е сред най-
поскъпналите продукти през послед-
ните месеци. Това сочат данните на
Държавната комисия по стоковите
борси и тържищата. Имитиращият си-
рене продукт е в топ 3 по поскъпване
в България. Цената му на едро от 25
февруари досега е нараснала с над
29% - от 3,97 на 5,14 лв./кг на едро,
предаде segabg.com. Явно основна
причина за големия скок е нараства-
щото търсене от все повече обеднява-
щите потребители.

При истинското сирене и кашкавала
тенденцията също е озадачаваща. Неза-
висимо от факта, че и двата продукта се
произвеждат от мляко, за периода кра-
вето сирене поскъпва с 28% на едро - от
8,65 на 11,04 лв./кг, а кашкавалът “Ви-
тоша” - с 18% от 13,66 на 16,18 лв./кг.
Може би в случая нарастването на це-
ната на втория продукт се задържа от
по-слабото му търсене.

При кравето масло ситуацията е
същата - пакетчето от 125 г е поскъпна-
ло с 18% до 2,74 лв. По-голямата част
от този млечен продукт в нашите мага-
зини е вносен. В страните, откъдето
идва маслото, инфлацията е доста по-
ниска от родната, но това не води авто-
матично до по-малкото поскъпване на
импортните храни у нас. За периода
прясното мляко поскъпва на едро с
цели 15%, а киселото - с 12 на сто. За
втория продукт се предполага, че раз-
ходите са по-големи, най-малкото за-

щото трябва да се заквасва.
Сред 12 основни хранителни стоки

в потребителската кошница, освен ими-
тацията на сирене, на стоковите борси
в челната тройка с най-висок ръст на
цените са олиото и захарта. Спрямо 25
февруари, деня след началото на война-
та в Украйна, олиото на едро у нас е по-
скъпо с цели 40%, като скача от 3,47 на
4,87 лв. за литър или с 1,40 лв. Фактът
е красноречив за нивото на конкурен-
ция на българския пазар. Съществен

въпрос е защо олиото е поскъпнало чак
толкова, след като суровината за произ-
водството му в последните месеци поев-
тиня сериозно, включително и заради
вноса на евтин украински слънчоглед.

На второ място по нарастване на
цената на едро - с 35% от 1,70 до 2,29
лв., е захарта. В този случай тенденци-
ите у нас също не следват пазарната
логика и световните трендове.

Брашното за тези месеци от начало-
то на войната поскъпна с почти една
десета от 1,21 на 1,31 лв./кг, независимо
от наскоро прибраната богата реколта
у нас. Войната доведе до значително
поскъпване и на замразените пилета - с
31% от 4,63 на 6,06 лв./кг на едро или
с почти лев и половина.

Сред 12-те основни храни най-голя-
мо е процентното поскъпване при оли-
ото, захарта и сиренето с палмово мас-
ло, а след тях са яйцата и кренвиршите.
Средната цена на яйцата се качи на едро
от 23 на 30 стотинки за бройка или с
30%. За времето след началото на вой-
ната килограм кренвирши на стоковите
борси пък е поскъпнал с почти една
четвърт - от 4,09 на 5,10 лв.

ОТ НАЧАЛОТО НА ВОЙНАТА

Ñ áëèçî 30% ñêî÷è öåíàòà
íà ôàëøèâîòî ñèðåíå
Първенеци сред най-поскъпналите хранителни продукти
са олиото и захарта - съответно с 40 и 35%

Êàøêàâàë è ñèðåíå - îòíîâî íàãîðå
Цените на хранителните стоки на едро в страната се повишиха слабо

тази седмица. Данните на Държавната комисия по стоковите борси и

тържищата от последната седмица показват, че като цяло цените на

храните на едро леко тръгват нагоре. Кравето сирене продължава да

поскъпва, прибавяйки 1,9% и вече надвишава нивото от 11 лв./кг, като

се търгува по 11,07 лева, като и кашкавалът тип “Витоша” запазва

тенденцията на поскъпване (с 1,6 на сто до 16,21 лв./кг).

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА
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Министерството на финан-
сите потвърди опасенията на
омбудсмана Дияна Ковачева,
че “Топлофикация София” не-
законосъобразно е начислила
20% ДДС върху изравнител-
ните сметки за парното, които
е предоставила на клиентите си
на 31 юли. В отговор на запит-
ването от омбудсмана как
трябва да се облагат сумите по
изравнителните сметки за из-
миналия отоплителен сезон
финансовият министър Росица
Велкова отговаря, че в случая
данъчното събитие по достав-
ката е датата, на която плаща-
нето е станало дължимо. А
плащането е станало дължимо
на датата на издаване на из-
равнителната фактура. Това
става ясно от отговора, публи-
куван на страницата на финан-
совото ведомство.

“Ако данъчното събитие
по доставката (датата, на коя-
то плащането е станало
дължимо), е възникнало до
08.07.2022 г. включително, ще
е приложима стандартната
ставка от 20% за доставката,

Служебното правителство е уведомило Европейска-
та комисия (ЕК), че не възнамерява да води разговори за
нов краткосрочен, средносрочен или дългосрочен дого-
вор с “Газпром Експорт”, а единствено разговор за по-
лучаване на количества по съществуващия договор. “Счи-
таме, че такова действие не бива да се предприема от
служебно правителство. Само редовен кабинет и парла-
мент могат да вземат решение за поемане на такъв нов,
бъдещ ангажимент”, е казал вицепремиерът Христо
Алексиев по време на видеоконферентен разговор с
генералния директор на дирекция “Енергетика” в ЕК
Дите Юл Йоргенсен. В срещата участие е взел и ми-
нистърът на енергетиката Росен Христов.

По-рано Христов обяви, че България вече е изпрати-
ла на “Газпром” информация, че е готова да преговаря
и да възобнови контакта по договора за газовите достав-
ки, който руската компания спря да изпълнява след от-
каза на “Булгаргаз” да плаща в рубли.

От правителството съобщиха още, че по време на
видеоразговора представителите на ЕК са били запозна-
ти с подхода на служебния кабинет за осигуряване на
доставки на природен газ в краткосрочен и дългосрочен
план. Дългосрочният план предвиждал обявяване на
международен търг за дългосрочни доставки на втечнен
природен газ. Предвижда се служебното правителство
да започне процедурата, като решението за сключването
на такъв договор ще бъде взето от редовен кабинет.

Цената на природ-
ния газ на нидерландска-
та борса TTF миналата
седмица надхвърли 340
евро за мегаватчас, до-
стигайки нов европей-
ски връх. Междувре-
менно договорите за
доставка на електрое-
нергия в Германия и
Франция също чупят
рекорди. Тенденцията
на бурно спираловид-
но покачване притес-
ни и без това напрег-

Очаква се тази седмица ком-
панията Gastrade, притежаваща
плаващата инсталация за съхра-
нение и регазификация на втеч-
нен природен газ в гръцкия град
Александруполис, да обсъди
споразумение за свързване на
терминала с гръцкия национален
оператор за пренос на газ, съоб-
щават гръцки медии, цитирани
от БНР.

Очаква се плаващата инста-
лация да започне работа догоди-
на. Гръцките медии съобщават
обаче, че се полагат усилия пу-
скането й в експлоатация да се

МИНИСТЕРСТВОТО НА ФИНАНСИТЕ:

Èçðàâíèòåëíèòå ñìåòêè
çà ïàðíîòî ñà ñãðåøåíè
„Топлофикация София” трябва да анулира
фактурите и да издаде нови с 9% ДДС

Финансовият министър Росица Велкова

съответно ако е възникнало на
09.07.2022 г. и след тази дата,
за доставката е приложима
намалената ставка от 9%”,
посочва МФ.

От коментара на финансо-
вия министър Росица Велкова
става ясно, че в случаите, ко-
гато топлофикационно друже-

ство е начислило незаконо-
съобразно 20% ДДС за суми-
те, дължими по изравнителна-
та сметка, то издадените фак-
тури трябва да бъдат анули-
рани и да бъдат издадени
нови.

Заради извънредно големия
брой фактури, за които може

да се наложи корекция, ми-
нистърът на финансите посоч-
ва, че корекцията на ДДС
може да се извърши с издава-
не на кредитно известие. На
практика това означава потре-
бителите на топлофикациите
да получат нова фактура с
коригираните стойности на
сумите, които трябва да до-
плащат, както и на сумите,
които би трябвало да им бъдат
възстановени.

Както е известно, изравни-
телните фактури, които се
изпращат през юли, може да
бъдат обжалвани от потреби-
телите до края на август и едва
след това се правят оконча-
телните изравнявания. Най-
голямото топлофикационно
дружество “Топлофикация
София” масово е изпратило на
абонатите си изравнителни
фактури за реално консумира-
ната топлоенергия през изми-
налия отоплителен сезон с
дата 31 юли. Начисленият
ДДС в тях обаче е 20% - став-
ката, която бе в сила до 9 юли.

От “Топлофикация София”

коментираха, че не са нару-
шили закона. И цитираха за-
конови разпоредби, според
които при издаването на фак-
тури, отнасящи се за сделки с
дата на данъчното събитие
преди влизане в сила на про-
мените на закона, следва да се
прилага данъчният режим към
датата на възникване на
данъчното събитие на достав-
ката, т.е. 20% ДДС. Общите
фактури, издадени от “Топло-
фикация София”, са за отчет-
ния период 1 май 2021 - 30
април 2022 г., когато е осъще-
ствена и доставката на топ-
линна енергия, посочиха от-
там. В тълкуването финансо-
вият министър посочва, че
редът за облагане на изравни-
телните сметки е като при
доставка с непрекъснато
изпълнение, каквито са до-
ставките на топлинна енергия
по време на отоплителния се-
зон. При тези доставки
данъчното събитие възниква,
когато плащането е станало
дължимо с приложимата към
момента данъчна ставка.

Ïîñêúïâàíåòî íà ãàçà
ñúáèðà ìèíèñòðèòå íà ÅÑ

Ãàçîâèÿò òåðìèíàë â Àëåêñàíäðóïîëèñ
ìîæå äà òðúãíå ïî-ðàíî

друполис текат и тези за втория
плаващ терминал, също във во-
дите край Александруполис. Той
също ще бъде разработен от
компанията Gastrade.

Âëàñòòà óâåäîìè ÅÊ,
÷å íÿìà äà ñêëþ÷âà íîâ
äîãîâîð ñ „Ãàçïðîì” натите политици на

Стария континент. На
този фон чешкият пре-
миер Петр Фиала обя-
ви, че ще свика извъ-
нредна среща на ре-
сорните министри, за
да обсъдят мерки за
справяне с кризисната
ситуация.

Призивът идва, ко-
гато европейските цени
на газа достигнаха ре-
кордно високо ниво -
над 343 евро за мега-

ватчас, давайки опасен
сигнал за енергоемките
индустрии. Сред най-
застрашените са произ-
водителите на торове и
стъкло, както и редица
представители на хра-
нителния бранш.

Спот цената на си-
ньото гориво на борси-
те надхвърли в петък
3500 долара за хиляда
куб. м. За сравнение, в
началото на седмицата
газът се търгуваше на

3000 долара, а в нача-
лото на месеца - под
2400 долара.

Договорите за до-
ставка на електроенер-
гия през 2023 г. във
Франция и Германия
пък достигнаха истори-
чески стойности, като
надвишиха 10-кратно
миналогодишните цени.

През юли министри-
те на ЕС се споразумя-
ха за доброволно нама-
ляване на национално-
то търсене на газ с 15%
между август и март -
цел, която може да ста-
не задължителна, ако
кризата се изостри през
зимата.

ускори до края на първата поло-
вина на 2023 г. заради ситуаци-
ята на международния газов па-
зар и несигурната ситуация с
газовите доставки от Русия. Па-
зарният тест и търговете за до-
ставка, както и други техничес-
ки аспекти на проекта отдавна
са приключили, отбелязват
гръцките медии.

България има 20-процентен
дял в проекта, а сред резервира-
лите капацитет е и “Булгаргаз” с
500 млн. кубически метра годиш-
но. Успоредно с процесите по
първия терминал край Алексан-
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вото им”, заяви Борел.
Във видеопослание, пуб-

ликувано в Туитър, Борел
призова Курти и Вучич да
продължат да показват праг-
матизъм и конструктивност
и да решат проблема и за
регистрационните номера на
автомобилите.

Върховният представител
на ЕС за външната политика
заяви още, че във времена на
война в Украйна ЕС не се
нуждае от още проблеми, а
от решения, и днес е било
намерено едно такова реше-
ние за Западните Балкани.

Напрежението в населе-

НАКРАТКО

СНИМКИ БТА

Гръцки системи за ПВО С-300 бяха използвани за пре-
следване на турски изтребители F-16 в международното
пространство в Егейско и Средиземно море. Това съобщи
Си Ен Ен Тюрк, позовавайки се на турски военен източник.
Как е извършено преследването със с-300 не се уточнява.
Въпреки този “враждебен акт”, пилотите изпълниха плани-
раните задачи и се завърнаха благополучно в своите бази,
увери телевизията.

В Атина обаче отрекоха твърдението на Турция, че е
задействала С-300 на остров Крит срещу турски изтреби-
тели F-16 над Егейско море. Това съобщи гръцкият нови-
нарски сайт “Нюзбомб”. Източници в гръцкото министер-
ство на отбраната нарекоха турските твърдения “митове”,
които са част от неуспешните опити на Анкара да създаде
атмосфера срещу Гърция.

Гръцкият информационен портал “Нюзит” съобщи също
в неделя, че турските ВВС са извършили провокация, за да
открият местоположението на гръцката ПВО система С-
300 на Крит, но опитът им е неуспешен.

Напоследък зачестиха гръцко-турските инциденти във възду-
ха. Атина, например, съобщи, че на 23 август турските ВВС са
нарушили въздушното пространство на страната 78 пъти.

В Джафарабад, югозападната
провинция Белуджистан,
пакистанец лежи на сал край
дома си, разрушен от придошлите
в района реки. Жертвите
на наводненията от началото
на сезона на мусонните дъждове
в Пакистан станаха 982.
Ранените за същия период
са 1456, а хиляди хора бяха
принудени да напуснат домовете си

Ãúðöèÿ è Òóðöèÿ
ñå îáâèíÿâàò çà èíöèäåíòè

Някои британски училища решиха да намалят темпера-
турата в класните стаи и да купят пуловери за учениците
с ниски доходи, за да се чувстват по-добре през зимата.
Това съобщи вестник “Сън”, като се позовава на директори
на училища. Ще има отопление в училищата, но температу-
рата да бъде намалена с един или два градуса, казва Стив
Чок, ръководител на мрежата от средни училища.

Учениците ще бъдат насърчавани да носят суитчъри,
отделно училищата трябва сами да се погрижат за закупу-
ването на анцузи или пуловери за учениците от семейства
с ниски доходи и да ги раздават на нуждаещите се.

Великобритания е изправена пред вълна от координира-
ни стачни действия на профсъюзите тази есен на фона на
задълбочаващата се криза с поскъпването на тока и живота,
пише “Обзървър”. Очаква се цените на електроенергията в
страната да се повишат с 80% от 1 октомври, а средната
сметка на домакинството за годината ще надхвърли 3500
паунда, което е почти три пъти повече от миналата зима,
изчисли “Гардиън”.

Макар и да се смята, че координираните действия няма
да са от порядъка на “обща стачка”, твърде възможно е
страната да бъде парализирана.

Îáó÷åíèå íà ñòóäåíî
â áðèòàíñêè ó÷èëèùà

Èìà äîãîâîðêà
ìåæäó Ñúðáèÿ è Êîñîâî

Първият дипломат на ЕС
Жозеп Борел изненадващо
обяви в събота вечерта, че
Косово и Сърбия са постиг-
нали договореност по про-
блема за личните документи.

“Имаме сделка. В рамки-
те на подкрепяния от ЕС
диалог Сърбия се съгласи да
премахне изискването за
(специални) документи за
влизане и излизане за държа-
телите на косовски докумен-
ти за самоличност, а Косо-
во се съгласи реципрочно да
не ги въвежда за граждани-
те със сръбски документи за
самоличност”, обяви Борел,

Споразумението засяга признаване
на документите за самоличност

цитиран от “Албениън дей-
ли нюз”.

Косовските сърби, както
и всички останали граждани,
ще имат право да пътуват
свободно между Косово и
Сърбия, като използват соб-
ствените си документи за
самоличност.

“ЕС току що получи га-
ранции от (косовския) пре-
миер Албин Курти за това.
Това е едно европейско ре-
шение. Поздравяваме и два-
мата лидери (Курти и
сръбския президент Алек-
сандър Вучич - б.ред.) за
това решение и за лидерст-

ната със сърби северна част
на Косово се засили в края
на юли заради решението на
правителството в Прищина
да замени личните докумен-
ти, издадени от сръбските
власти, с документи, издаде-
ни съответно от властите на
Косово. Освен това Прищи-
на бе обявила, че ще замени
регистрационните табели на
автомобилите на сърбите,
които са издадени от Белград,
с табели, издадени от косов-
ските власти. По-късно косов-
ското правителство реши да
отложи прилагането на мяр-
ката с един месец, а на 18
август в Брюксел се органи-
зираха преговори между Ву-
чич и Курти, който обаче не
дадоха резултат.

Катастрофа с български
граждани

На 27 август в близост до ун-

гарския град Кечкемет е станала

тежка катастрофа с български

граждани, потвърдиха за БТА от

пресцентъра на МВнР. В инцидента

е загинал един човек. Трима души са

пострадали тежко и са настанени

в болницата, останалите души са с

леки наранявания. Българските

граждани са пътували с микробус

от България за Франция. Предстои

разпит на участниците в инцидента

и изясняване на причината за ката-

строфата.

Убити кюрдски бойци
в Северен Ирак

 Министерството на отбрана-

та на Турция обяви, че военните са

“неутрализирали” седем членове на

Кюрдската работническа партия

(ПКК) в Северен Ирак, съобщш “Са-

бах”. “Нашите операции ще

продължат, докато не бъде неутра-

лизиран и последният терорист”,

написа министерството в Туитър.

По-рано бе съобщено за ликвидира-

нето на още двама членове на ПКК

в Сюлеймания.

Армения и Азербайджан
отново преговарят

Ръководителите на Армения и

Азербайджан ще се срещнат в

Брюксел за разговори с посредниче-

ството на Европейския съюз на 31

август 2022 г., съобщи “Страт-

фор”. Срещата ще се проведе, след

като Баку установи контрол върху

Лачинския коридор, а до дни ще

влезе в експлоатация алтернати-

вен път между Армения и Нагорни

Карабах, който заобикаля коридо-

ра. Срещата ще начертае пътя за

изпълнение на оставащите условия

от примирието през 2020 г.

В САЩ арестуваха
симпатизант на ИД

Жител на американския щат Ню

Мексико бе арестуван и обвинен в

опит за оказване на материална

подкрепа на групировката “Ислям-

ска държава” (ИД) и в откриване

на онлайн платформа, която е

можела да обвърже още двама мъже

с подобни обвинения. 45-годишният

Херман Уилсън се е опитвал да из-

гради център на ИД в Ню Мексико,

в който е трябвало да се проповяд-

ва идеологията на групировката и

да се провеждат обучения по бойни

изкуства на лица, готвещи се да се

бият за ИД в САЩ и в чужбина.

Жител на либийската столица преминава покрай коли, изгорели при сраженията между въоръжените
групировки в Триполи през последните три дни. Загиналите при сблъсъците от петък вечерта са вече
32 души, 189 са ранени и 64 семейства са бяха евакуирани. Сблъсъците са част от борбата за власт
между действащия премиер Абдел Дбейба и неговия съперник Фахти Башага, който действа
от крайбрежния град Сирт, откъдето родом бе убитият диктатор Муамар Кадафи

ЖОЗЕП БОРЕЛ:
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Рязко е скочил броят
на българите в Одрин
през уикендите, след
като Турция им разре-
ши страната да се влиза
само с лични карти. Ако
преди броят им варира-
ше между 12 000 и
16 000 седмично, сега
повече от 20 000 бълга-
ри посещават града в
почивните дни.

“Те допринасят в го-
ляма степен за развити-
ето на града от иконо-
мическа гледна точка”,
заяви през журналисти
местният официален
представител Реджеп
Зъпкънкурт.

“Добре че са бълга-
рите. Ако не са те, ще
бъдем много зле. В
същото време и комши-

СНИМКА БТА

Привърженици на бившия аржентински президент и настоящ вицепрезидент
г-жа Кристина Фернандес се изправиха лице в лице с полиция край дома й по време
на демонстрация срещу повдигнатите против нея обвинения в корупция. Хиляди
аржентинци излязоха по улиците на Буенос Айрес в нейна защита. Те смятат, че тя
е жертва на политическо преследване. Обвинението иска 12 години затвор за Фернандес

Белият дом възнамерява в
близко бъдеще да даде име на
мисията си за помощ на Ук-
райна, както и да назначи ге-
нерал за неин командващ,
съобщи в. “Уол стрийт
джърнъл”, позовавайки се на
служители във Вашингтон.
Решението ще повиши стату-
та на мисията до нивото на
тези, които Пентагонът про-
веде в Ирак и Афганистан.

Изданието отбелязва, че
командващият ще бъде гене-
рал с две или три звезди, а
екипът му ще координира
“прехода от целенасочени
усилия” в подкрепа на укра-
инската армия към “дългос-

Алжирският президент Абделмаджид Тебун и френ-
ският му колега Еманюел Макрон потвърдиха помире-
нието между двете страни след колониалното наследст-
во с декларация, подписана при визата на Макрон в
Алжир. За да “засилят своите политически консулта-
ции”, двете страни ще създадат Висш съвет за сътруд-
ничество на ниво държавни глави, за да “намерят под-
ходящи отговори на двустранни, регионални и между-
народни въпроси”, предвижда Алжирската декларация.

Създава се също и смесена комисия от историци, за
да изглади разногласията в тълкуванията на миналото.
Френската колонизация (1830-1962) е болезнена тема
за алжирците.

Макрон обаче бе освиркан от жители на град Оран,
където спря пред местен магазин, съобщи Фрас инфо.
Охраната му не позволи на хората да го доближат, но
те скандираха, че “Франция поглъща страната им”, а
един дори извика, че “Макрон е дошъл само за газ”,
съобщават международните медии.

Анкара излезе с остър протест срещу изказването
на Макрон в Алжир, който обвини Турция, Китай и
Русия в общи неоколониални и империалистически дей-
ствия, насочени срещу Франция.

Група хакери продава
секретни военни докумен-
ти на НАТО в интернет,
съобщи Би би си.

Публикуваните онлайн
материали съдържат ин-
формация за нови оръжия
и маневри на силите на
Северноатлантическия
алианс в балтийските
страни. Не е ясно за кои
точно страни от региона
става дума - дали за бив-
шите съветски републики
Литва, Латвия и Естония,
или също за Полша и Гер-
мания, чиито северни гра-
ници са бреговете на Бал-
тийско море.

В момента НАТО оце-
нява мащаба на изтичане-
то и прогнозира възмож-
ните последици от него.

Два американски военни кораба навлязоха в меж-
дународните води край Тайванския проток, предаде
агенция “Ройтерс”, цитирана от медиите. Това е
първата подобна операция, откакто отношенията
между Пекин и Вашингтон се обтегнаха заради ви-
зитата на лидерката на Камарата на представите-
лите Нанси Пелоси в Тайпе.

Официални представители на САЩ, пожелали
анонимност, съобщиха вчера, че крайцерите
“Чансълърсвил” и “Антиетам” извършват  операция
в Тайванския проток, която все още е в ход.

След визитата на Пелоси в началото на месеца,
Китай проведе военни учения близо до остров Тай-
ван, който смята за своя територия.

През последните години военни кораби на САЩ,
Великобритания и Канада редовно преминават през
протока, което предизвиква гнева на Пекин.

Китайските въоръжени сили остават в повишена
бойна готовност, след като военни кораби на САЩ
навлязоха в Тайванския пролив, казва се в съобще-
нието на китайската армия. Войските от зоната за
бойно управление са готови във всеки един момент
да осуетят всяка провокация, гласи съобщението.

рочна подкрепа за Украйна”.
Според експерти от военна

гледна точка, решението на
Белия дом означава не само
затягане на контрола върху
използването на оръжия, до-
ставени на Украйна, но и про-
мяна в подхода за взаимодей-
ствие с армията й. Ако по-рано
военните на САЩ основно
обучаваха и съветваха украин-
ските колеги, сега те ще по-
емат контрола над въоръжени-
те сили на Украйна.

“Тризвезден генерал е до-
ста сериозен персонаж. Това е
нивото на заместник-команд-
ващ на американските сили в
Европа. Задачата на този гене-

рал ще включва прякото ръко-
водство на украинската армия,
координация на съюзниците от
НАТО и контрол върху влас-
тите в Киев”, коментира пред
“Взгляд” Александър Бартош,
член-кореспондент на руската
Академия на военните науки.

“По този начин САЩ лега-
лизират действията си в Украй-
на. Ако по-рано те се
придържаха към непряко уча-
стие в конфликта, сега не бих
изключил, че назначеният гене-
рал ще започне да разглежда
варианти за пряко участие на
САЩ във военните действия.
Всъщност на Украйна е пре-
допределена ролята на Ирак

или Афганистан. И Русия ще
трябва да реагира на това по
най-сериозния начин”, преду-
преди Бартош.

Русия е изпратила писмо до
членовете на Съвета за сигур-
ност на ООН, в което прилага
доказателства за украински
обстрели на Запорожката
АЕЦ, извършени на 25 и 27
август, съобщи ТАСС.

МААЕ утвърди списъка с
експерти, които ще пристигнат
в централата идната седмица,
твърди в. “Ню Йорк таймс”. В
делегацията ще бъде шефът на
МААЕ Рафаел Гроси и още 13
представители предимно на
неутрални страни, сред тях

няма да има лица от САЩ и
Великобритания.

В момента работят два бло-
ка на централата, заяви Влади-
мир Рогов от проруската уп-
рава на Запорожката област
пред Радио Комсомолская
правда. “Токът отива както на
десния (към Украйна), така и
на левия бряг на Днепър (към
Донбас)”, уточни той.

По думите му значителна
част от украинските военни
“вече са получили руско граж-
данство или са в процес на
получаване. Те планират или
вече са започнали да служат
пряко в руски части”, каза
Рогов.

Ñúåäèíåíèòå ùàòè ïîåìàò
êîìàíäâàíåòî â Óêðàéíà
Планират мисия като онези в Афганистан и Ирак, с пряк контрол върху армията на Киев

Äåêëàðàöèÿ ïîìèðè
Àëæèð è Ôðàíöèÿ

Õàêåðè ïðîäàâàò
âîåííè òàéíè íà ÍÀÒÎ

Êîðàáè íà ÑÀÙ âëÿçîõà
â Òàéâàíñêèÿ ïðîòîê

Според Би би си на-
падателите са успели да
получат достъп до фай-
лове, свързани с голям
европейски производи-
тел на оръжия. Става
дума за компанията
MBDA Missile Systems,
чиято централа е във
Франция. Самата компа-
ния твърди, че информа-
цията е открадната от хак-
нат външен твърд диск.

През юли руската ха-
керска група “Килнет”
атакува уебсайта на Фе-
дералната данъчна систе-
ма на САЩ. Представите-
ли на групата казаха, че в
резултат на атаката ре-
сурсът е бил недостъпен
за потребителите в про-
дължение на пет часа.

Îäðèí æèâíà
îò íàøèòå òóðèñòè

ите са много доволни,
казват, че пазаруването
при нас им излиза изгод-
но, заради по-евтината
турската лира. И ние
сме доволни, защото
станаха спасителен пояс
за търговията”, разказва
продавачът Мухаррем
Гюнеш пред медиите.

Българите харчат
средно между 100 и 150
евро на човек за покуп-
ки и храна в града.
Допълнително те харчат
за нощувки и забавления.

“По улиците не мо-
жеш да се разминеш от
българи, а по пазарите
звучи само българска
реч, тъй като местните
търговци са понаучили
български изрази”, раз-
казват местните хора.
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Стотици социалисти и анти-
фашисти се събраха в местност-
та Жабокрек, за да отбележат
заедно 78 години от една от най-
големите партизански битки в
България. На 24 август 1944 г.
Рило-Пиринският партизански
отряд под ръководството на своя
прославен командир Васил Деми-
ревски - Жельо, провежда най-
голямата си акция - Жабокрек,
при която са ликвидирани 27
хитлеристи. Взети са много оръ-
жие и муниции, дрехи, обувки и
храна за 350 души.

Пред паметника на партиза-
ните бяха поднесени десетки вен-
ци и цветя от пристигналите в
местността социалисти, които
дойдоха с осигурени автобуси и
с личните си автомобили.

Организатор на традицион-
ния митинг-събор е областната
организация на БСП в Кюстен-
дил. В събитието участваха со-
циалисти от София, Благоевград,
Перник, Дупница и Кюстендил и
от други области и региони на
България.

В официалната част взеха уча-
стие членове на Изпълнителното
бюро на БСП, кандидат-народни
представители и общинските
ръководства от Югозапада.

Водачът на “БСП за Бълга-
рия” в Кюстендил Бойко Клеч-
ков представи кандидатската ли-
ста, с което даде своеобразен
старт на предизборната кампания
в областта.

“Мога да уверя другарката
Корнелия Нинова, нашия предсе-
дател на БСП, че с този екип ние
ще се представим като една гру-
па от кандидат-народни предста-
вители, с които ще спечелим по-
бедата за социалистите на тези
избори”, каза Бойко Клечков пред
хилядите симпатизанти и члено-
ве на БСП в Жабокрек.

Обръщение пред присъства-
щите над хиляда членове и сим-
патизанти на левицата произне-
соха председателят на БСП Кор-
нелия Нинова, Александър Си-
мов, председателят на общинския
съвет на БСП в Дупница Алек-
сандър Анин.

Безплатни лекарства за деца до
14 години и безплатни учебници
до 12 клас обеща лидерът на БСП
Корнелия Нинова. Тя отчете, че

Ñòîòèöè ÷åñ
àêöèÿòà ïðè
Водачите на листи, начело с лидера
отбелязаха 78 години от битката на 
партизански отряд край Рилския ма

Днес, колкото и да ни отдале
мето от Жабокрекската акция, 
кървави, но необходими години 
колкото и днес фарисеите, пре
кухите депутати и платени писач
нически текстове да глаголстват 
ални трибуни и мухлясали издан
то на безсмъртните герои на ант
ката съпротива все така ще жив
пренася от поколение на покол
щото нашето отечество Българи
рателно име, заселено от хиляди
имена на загинали герои, паднал
вата национална и социална св
докато я има България, ще ги и
Въпреки всичко, въпреки! Те щ
дината, в нейното сърце, в бъде

Повече не можем да си поз
наблюдаваме това, което се случв
рия днес. Днешна България е точ
ното на това, за което нашите 
бориха, и нека се опитаме да 

левицата е свършила много “в
тези сложни седем месеца на
участие в управлението, с още
по-сложни партньори”, и декла-
рира, че е готова да продължи да
работи за политическа, икономи-
ческа и социална стабилност, от
каквато има нужда държавата.
Председателят на БСП посочи
още, че социалистите ще настоя-
ват през септември за увеличе-
ние на майчинството, което да
следва увеличението на минимал-
ната работна заплата, и ще излезе
с предложение за необлагаеми
доходи на младите хора до 26-
годишна възраст. “Първото, кое-
то ще направим, е да замразим
цените на газа, както направихме
през февруари за цените на тока
за домакинствата”, посочи Кор-
нелия Нинова. Тя допълни, че в
приоритетите на БСП е и осигу-
ряването на подкрепа за социал-
но- и енергийнослабите. “През
последните 7 месеца в управле-
нието ние бяхме отговорните, ра-
зумните и мъдрите към държава-
та и към народа си”, каза още
председателят на БСП.

Водачът на листата в Перник
Александър Симов отбеляза, че
хубавият събор е емоционално
начало на поредната парламен-
тарна кампания за последните две
години.

“Събраха се много хора, до
един обединени от желанието да
сложим край на телевизионните
експерименти, назначените чудо-
творци и политическите еднод-
невки. Прекрасно е да си част от
партия с такава история. Ние сме

паметта за миналото, ние сме
съпротивата срещу реваншизма
и само ние можем да променим
България смисленоы, каза още
Симов в Жабокрек.

“Всеки има право на интер-
претации, ние избираме да пазим
паметта за миналото, за да не
позволим невежеството отново да
отвори вратата за фашизма”, на-
писа във Фейсбук Кристиан Ви-
генин, зам.-председател на БСП.
Вигенин е водач на листите в

Äîêàòî ïîì

Евгений БЕЛИЙ
Председател на БАС*
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ñòâàò
è Æàáîêðåê
а на БСП Корнелия Нинова,

Рило-Пиринския
анастир

ечава вре-
от онези
за борба,

едателите,
чи на угод-
от офици-
ния, дело-
тифашист-
вее, ще се
ление. За-
ия е съби-
ите лични

ли за него-
вобода. И
има и тях.
е са в ро-
ещето й.
зволим да
ва в Бълга-
чно обрат-

герои се
възродим

ìíèì - èìà íàäåæäà!
пламъка на идеите, чистотата на сърцата и
примера на саможертвата. С възпомена-
ния като днешното,за което благодаря
сърдечно на организаторите от БСП и
БАС-Кюстендил, ние показваме, че няма
да приемем имената на героите да бъдат
заличени. Няма да приемем опитите за пре-
написване на събитията и да позволим
политическите еднодневки да се гаврят с
този велик и незабравим подвиг!

Крайно време е ние, българите, да взе-
мем съдбата си в собствените си ръце, да се
заемем с решаването на собствените си
проблеми и да изградим отново по-справед-
ливо и социално общество. За това ни зове
платформата на Българската социалистиче-
ска партия - към социалната идея на нашата
партия, към отговорността за България и
народа, посочвайки държавата като гарант
за здравето и сигурността на гражданите.

Българският народ е уморен от бедност
и несправедливост. Търпението на хората
не е безгранично, то вече е изчерпано!

Нека сега в предстоящата предизборна
кампания да докажем превръщането на
платформата в действие, за да върнем
България на правилния път на развитие и

отново да тръгнем напред, за да може след
още 78 години и за нас да кажат, че сме
строили една по-хубава и уредена държа-
ва, в която всеки има възможност за до-
стоен живот!

Да насочим нашите усилия за генерал-
но преустройство на държавата, за да се
пресекат всякакви условия за корупция и
злоупотреба с властта, и да създадем така-
ва държава и такива условия за живот, за
каквито мечтаеха и жертваха своя живот
и живота на своите близки нашите пред-
шественици в жестоката антифашистка
съпротива. Това е задачата днес - борба за
делото на българските антифашисти!

Докато помним - има надежда! А дока-
то има надежда - реваншистите никога
няма да успеят да заличат миналото!

Дълбок поклон пред делото на всички
български антифашисти!

Никога повече да не допуснем причини
за гражданска война!

Да пребъдат антифашистките идеи!
Да живее България!

* Реч пред митинг-събора в Жабокрек

Ямбол и Пловдив.
По-късно в Рилския манастир

водачите на листи, начело с лиде-

ра Корнелия Нинова, запалиха
свещ за здраве и благоденствието
на българския народ.
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КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

Напомняне за провал

С идването на учеб-
ната година наближават
разни срокове, които на-
помнят за поредните об-
щински провали. В един
от графиците за изпълне-
ние е поставена датата 1
септември, откогато ро-
дителите на неприети в
общински ясли деца мо-
гат да получат компенса-

ция на разходите, които
са направили, за да може
някой друг да отглежда
детето им.

В последните дни на
редовното правителство
бе направена именно
тази огромна крачка -
механизмът за компенси-
ране да обхване и най-
масовия случай за непри-
ети деца - тези в яслена
възраст. Голямото и
очаквано постижение на
изпълнителната власт за-
сяга 95% на сто децата
на София. Защото имен-
но за тях дефицитът на
места е огромен. Това са
онези, пренебрегвани от
десетилетия, заварениче-
та на кмета Йорданка
Фандъкова, за които тя
все не може да построи
детски градини. Те са

там някъде, на една ръка
разстояние, на първа
копка, в строеж, а-ха да
бъдат завършени, но така
и не стигат за всички
кандидати.

Сега вече държавата
се ангажира да осигури
пари за всички деца - от
3-месечна до предучи-
лищна вързаст, за които
Столичната община се е
оказала мащеха. А кмет-
ството си опече работа-
та. Хем държавата на
няколко пъти му отпус-
на пари, за да строи
ударно още сгради на
забавачки, хем сега ще
обезщетява родителите,
които са принудени
сами да си плащат за
бавачки или частни гра-
дини за отхвърлените
от общинската безплат-

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Всичко е сбъркано
Мажд АЛГАФАРИ

на система деца.
Удобството е издиг-

нато на пиедестал на
“Московска” 33. Усили-
ята са минимални, а
държавата влиза в роля-
та на патерица. Защо ад-
министрацията да се
напъва да следва полити-
ките, които си е начерта-
ла сама в разни страте-
гии и концепции? Защо
да проявява свръхактив-
ност и да полага нечо-
вешки усилия, за да си
изпълнява задълженията?
Насреща е държавата
(няма значение от кого е
водена, стига да не е от
ГЕРБ) с мощната си вла-
стова машина, която
може да изземе функции-
те на всяка несправяща
се с ангажиментите рай-
онна администрация.

Какво значи да си на
15 години и да се качиш да
управляваш 15-тонен ав-
тобус? Всеки човек на
тази възраст много добре
знае, че за да управлява
каквото и да е моторно
превозно средство, тряб-
ва да навърши 18 години
и да има книжка. Дори 5-
годишните знаят, че като
пораснат и станат големи,
тогава ще могат да карат,

но не и преди това.
Изначало той знае, че

извършва нещо, което не
е позволено или казано на
по-възрастен език - неза-
конно. Нито възрастта,
нито психичното му
състояние или финансово
такова, не може да оправ-
дае постъпката му.

Това, че “спирачките
не работели”, можеше да
се сигнализира на полица-
ите, които са се опитвали
да го спрат. Това няма как
да е вярно, защото на мно-
го места е намалявал ско-
ростта за да може да завие
с автобуса.

Родителите на 15 го-
дишния убиец са в Тур-
ция, а той тук. Какво пра-
ви тоя келеш в центъра за
бежанци в Харманли при
възрастните? Това е про-
пуск на държавата, такива
като него трябва да бъдат

настанени в дом за лица
без придружител от затво-
рен тип. Как можеш да на-
станиш такова дете в от-
ворен тип център, като по
този начин го подлагаш на
несигурност. Според мен,
такива деца е редно да
бъдат настанявани в цент-
рове от затворен тип до
събирането със семейст-
вото му, а не да се шляе
между останалите.

Сигурно някой от
възрастните му е предло-
жил някаква сума, която
му се е видяла примамли-
ва и тоя убиец се е съгла-
сил. Ако беше в център от
затворен тип, това няма-
ше как да се случи с него.
Може би щеше да се
извърши от друг, но тога-
ва той щеше да понесе от-
говорността за деянието
си, както му се пада. А
сега какво? Непълнолетен

бил и ще понесе някаква
си мижава отговорност.
Мижава, след като затри
два човешки живота и по-
черни живота на десетки
други - близки на загина-
лите.

Умисъл и мотиви има
и те са финансови.

Ами, ако при някоя
по-остра маневра, авто-
бусът се беше обърнал и
изтрепал туристите в
него?

Всичко е сбъркано.
Лека ви пръст Момче-

та.
Отидохте си прежде-

временно заради една
объркана и неадекватна
държава. Заради такива,
които не ги интересува
живота на останалите,
нито ги интересува дали
спазват закона или не.

Фейсбук

ДАТАТА

29
587 Г. ПР.Н.Е. - РАЗРУШЕН Е СОЛОМОНО-

ВИЯТ ХРАМ. Храмът бил завършен през Х в.пр.Хр.
и разрушен от
в а в и л о н ц и т е ,
п р е д в о ж д а н и
от Навуходоно-
сор II. Преди
смъртта си цар
Давид, баща на
Соломон, събрал
голямо количе-
ство материали за построяването на храма на
хълма Мория. В Библията се разказва как Соло-
мон, цар на тогава единственото Израелско
царство, в началото на царуването си подгот-
вил материали за строежа, за да изпълни идеи-
те на баща си. Той дори сключил договор с царя
на Тир Хирам I за доставка. След това с помощ-
та на майстор Хирам Абиф построил великолеп-
на сграда. На специално място в храма - Светая
Светих, бил положен Ковчегът на завета.

1632 - РАЖДА СЕ ДЖОН ЛОК, АНГЛИЙСКИ
ФИЛОСОФ (УМИРА 1704 Г.). Автор на емпири-
ческата теория на по-
знанието. Един от ос-
нователите на либера-
лизма. Социално-поли-
тическата му концеп-
ция се базира върху ес-
тественото право и
теорията за обществе-
ния договор. Смята се
за основоположник на
асоциативната психология. Негово убеждение е,
че човешкото знание произтича от опита.

1915 - РАЖДА СЕ ИНГРИД БЕРГМАН, ШВЕД-
СКА КИНОАКТРИСА (УМИРА 1982 Г.). Носител-
ка на три “Оскар”-а. Класира-
на е на четвърто място сред
най-добрите актриси и на 19-о
място в класацията за 100-те
най-красиви жени за всички вре-
мена. Нейният втори съпруг е
известният италиански киноре-
жисьор Роберто Роселини.
Това, което я отличава от колежките й в Холи-
вуд в началото на кариерата й, е, че не си сменя
името, не се подлага на никакви процедури за
разкрасяване и е една от най-високите актриси.

1942 - УМИРА ДАНАИЛ НИКОЛАЕВ,
БЪЛГАРСКИ ГЕНЕРАЛ (Р. 1852 Г.). Участник в
Сръбско-турската и
Руско-турската война
(1877-1878). Командир
на рота в Българското
опълчение. Отличава се
в боевете на Шипка и
Шейново. Участва в
Съединението на Кня-
жество България с Из-
точна Румелия и
Сръбско-българската война. Военен министър в
навечерието на Балканските войни. Първият
офицер, получил най-високото звание в Българ-
ската армия - генерал от пехотата. Известен
като “патриарха на българската войска.

1999 - В ДОНЕЦК Е ОТКРИТА СТАТУЯ НА
СЕРГЕЙ БУБКА. Висо-
кият 3,5 м паметник
представлява бронзова
скулптура в пълен ръст
на спортиста, който се
подготвя за овчарски
скок. Постаментът на
скулптурата е висок 6
м и 15 см - рекордната
височина в света, пре-
одоляна от Бубка в за-
лата в Донецк през 1993
г. Най-успешният със-
тезател в овчарския
скок е 6-кратен свето-
вен шампион, олимпийски шампион от Сеул 1988
г. Бубка подобрява световния рекорд 35 пъти и
прави 43 скока над 6 м.

Деси ВЕЛЕВА
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Преди около месец тук го-
ворих за натиска, който се
оказва върху ръководството
на атомната централа за смяна
на доставчика на ядрено гори-
во, и за това, че лично ми-
нистър-председателят (Петков)
се опита да принуди ръковод-
ството на атомната централа
да подпише договор с “Уес-
тингхаус”.

Ръководството на централа-
та отказа и обясни достатъчно
убедително на министър-пред-
седателя и на американските
представители, че това не е
възможно по съответствие с
действащото законодателство
в България. Кирил Петков раз-
бра това. Само да не си помис-
лите, че американските пред-
ставители са се отказали. Не,
те не са се отказали.

И какво се случва в момен-
та - онзи ден на базата на до-
нос е освободено цялото ръко-
водство на атомната електо-
централа. (Б. ред. Става въпрос
за изпълнителния директор на
АЕЦ “Козлодуй” Наско Ми-
хов и неговия заместник Алек-
сандър Николов, които преди
дни са уволнени).

Същите тези хора, които
удържаха националния инте-
рес, защитиха го и не се под-
дадоха на американския на-
тиск. Които гарантират по 10
млн. печалба на АЕЦ “Козло-
дуй” всеки ден. И служебното

Унгарската агенция за
атомна енергия издаде раз-
решение за строеж на два
съвременни енергоблока
ВВЕР-1200 от поколение 3+
на площадката на АЕЦ
“Пакш-2” на брега на река
Дунав. Лиценз за изгражда-
не на такъв тип енергоблок
се издава за първи път на
територията на Европей-
ския съюз. По този начин
реализацията на новите два
енергоблока в Унгария, ко-
ито ще са пети и шести за
съществуващата атомна цен-
трала “Пакш”, влиза в актив-
на фаза.

Стойността на проекта е
в размер на 12,4 млрд. дола-
ра и се очаква да удвои ка-
пацитета на централата.
Сделката ще се финансира с
кредит от 10 млрд. долара
от Москва, а останалите 2,4
млрд. ще бъдат платени от
Будапеща.

Строителният лиценз
потвърждава съответствие-
то на новите блокове на
унгарските и европейските
норми на безопасност. В

Неотдавна германското прави-
телство взе важно решение да ана-
лизира как работата на последните
три атомни електроцентрали
(АЕЦ) могат да помогнат за укреп-
ване на енергийната сигурност на
страната. Казано по-просто в за-
висимост от ситуацията да  може
да се вземе решение по всяко вре-
ме да не се затварят последните
три германски атомни електроцен-
трали  през тази година.

Говорител на Министерството
на икономиката и опазването на
климата обясни по-късно пред
журналисти, че правителството е
инструктирало доставчиците на
електроенергия да проведат стрес
тест на енергийната система на
Германия. Целта е да се установи
какво ще се случи с тока през зи-
мата при форсмажорни обстоятел-
ства. Това включва и възможност-
та за частично или пълно спиране
на доставките на руски газ, за про-
изводството на електричество.

Подобни стрес тестове вече
бяха проведени в Германия през
пролетта. Сега обаче ще бъдат за-
дадени по-строги параметри. Прес-

Äîíîñ ñâàëè ðúêîâîäñòâîòî
íà ÀÅÖ „Êîçëîäóé”
Изказване на бившия енергиен министър Румен Овчаров пред пленума на БСП

АЕЦ “Козлодуй” се оказва поредното пред-
приятие, което е засегнато от голямата кадрова
чистка, с която се зае служебното правителст-
во. Както и при предишни подобни кадрувания,
не е ясно какви са мотивите за уволненията,
още повече че АЕЦ “Козлодуй” е едно от най-
успешните български предприятия и, както ста-
на ясно наскоро, напоследък печели по 10 млн.
лева на ден.

Михов и Николов вече заявиха, че ще об-
жалват в съда решението, с което ги изхвърлят
от борда на дружеството.

В медиите вече се написа, че Георги Кирков
е заместник-кмет на община Козлодуй. Бил е
шеф на дирекция “Икономика и финанси” в
ядрената централа, но е бил уволнен от Наско
Михов. Кирков е участвал в Съвета на директо-
рите на “Атоменергостройпрогрес”, която е
собственик на регистрирана в Сейшелите фир-
ма, пише “Медиапул”. През 2016 г. е бил упра-
вител на “Интерприборсервиз” - дружество с

правителство на Радев сега ги
освобождава на базата на един
донос.

Знаете ли чий
е доносът?

Доносът е на лицето Еленко
Божков - енергиен съветник на
президента Румен Радев. А зна-
ете ли чий бизнес партньор е
Еленко Божков? На лицето
Кирил Добрев.

Знаете ли кои са хората,
които са назначени там? Два-
мата човека, които са назначе-
ни, са проверявани в прокура-
турата по редица нарушения. И
двамата човека са известни като
хората на Людмил Стойков в
АЕЦ “Козлодуй”. (Б.ред. За
шефове на централата са назна-

чени Георги Кирков и Андрей
Красночаров - единият с вися-
що дело, другият замесен в на-
гласени поръчки.)

Тези, които вдигаха лозун-
гите и юмруците срещу мафия-
та, на практика я връщат в АЕЦ
“Козлодуй”.

Оттук нататък отговорност-
та е на президента Румен Ра-
дев. И да не ни обясняват, че
той не знаел. Хората на Люд-
мил Стойков в АЕЦ “Козло-
дуй” са негова заслуга и негова
отговорност.

Даже Бойко
Борисов, който
даде АЕЦ “Коз-

лодуй” на Людмил Стойков за
дълги години, преди 4 години се
усети, че Людмил Стойков вече
не само управлява финансовите
потоци на централата, а започва
да се бърка и в технологичните
процеси. Даже Борисов го раз-
бра и го освободи.

Някои хора от вътрешната
опозиция, които си говорят с
президента Радев, продължават
да ползват политическите си
позиции за корпоративни инте-
реси”.

участието на АЕЦ “Козлодуй”, украинския
фонд за държавна собственост и още две фирми
- руска и украинска. През юли смесеното дру-
жество е подало иск за обявяване в несъстоя-
телност. Кирков се смята за близък с известния
бизнесмен Людмил Стойков, посочва “Капитал”.

Андрей Красночаров досега е бил главен
механик в АЕЦ “Козлодуй”. През 2016 г. е
участвал в мисия на руската АО “Атомэнерго-
ремонт” за техническа поддръжка на Москов-
ския център на ВАО АЭС (WANO). Има черен
колан по тайкуондо.

 Епицентър

Ãåðìàíèÿ ïðåîñìèñëÿ
ïëàíîâåòå çà çàòâàðÿíå
íà ÿäðåíèòå ìîùíîñòè

секретарят на Министерството на
икономиката не навлезе в подроб-
ности, но е напълно възможно си-
туацията да бъде симулирана при
пълно спиране на доставките на газ
от Русия. Резултатите от тези стрес
тестове може да бъдат и обосновка
за удължаване на експлоатацията на
атомната електроцентрала за след-
ващата година.

“От самото начало въпросът за
атомните електроцентрали не беше
идеологически за германското пра-
вителство, а чисто технически”,
каза говорителят на министерство-
то. “Зависеше от експертите да
решат. Сега правителството отно-
во реши да се обърне към тях за
съвет, но поиска тестове и анализи
при по-строги условия”.

Въпросът за закриването на по-
следните три атомни електроцентра-
ли е изключително важен за управля-
ващата коалиция, състояща се от
“зелени”, “свободни” демократи от
либералната Свободна демократиче-
ска партия (SDP) и социалдемокра-
тите, водени от канцлера Олаф Шолц.

3e-news.net

Óíãàðèÿ îäîáðè ñäåëêà çà 2 íîâè
ÿäðåíè ðåàêòîðà îò „Ðîñàòîì”

проекта АЕЦ “Пакш-2” ще
се използват съвременни
автоматизирани активни и
пасивни системи за безопас-
ност, двойна железобетон-
на обвивка и “уловител на
стопилка”.

“Издаването на лиценз за
проекта АЕЦ “Пакш-2”
потвърждава, че той съот-
ветства на най-строгите ев-
ропейски и унгарски изиск-
вания за безопасност. През
2030 г. Унгария ще има два
нови енергоблока, като по
този начин страната си оси-
гури стабилност на енерго-
снабдяването”, отбеляза
министърът на външните
работи Петер Сиярто.

“Заедно с унгарските

партньори извършихме ко-
лосален обем от работа по
подготовка на документите.
Получаването на строите-
лен лиценз за новите енер-
гоблокове на унгарската
АЕЦ е доказателство за ви-
сокото доверие към руската
технология ВВЕР-1200, коя-
то е преминала успешно из-
питанията на времето и е
доказала своята безопасност
и надеждност. Уверени сме,
че АЕЦ “Пакш-2” ще стане
гарант на енергийния суве-
ренитет на Унгария и ще
приближи страните от Евро-
па до достигането на клима-
тичните цели”, отбеляза ге-
нералният директор на “Ро-
сатом” Алексей Лихачов.
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СНИМКА ИНСТИТУТ ЗА ИЗСЛЕДВАНЕ НА ИЗКУСТВАТА НА БАН

Проф. Емануел Мутафов, директор на Института за
изследване на изкуствата на БАН (от 2014 г.) и зам.-пред-
седател на Общото събрание на БАН (от 2021 г.), беше

Íîâî ïðèçíàíèå çà ÁÀÍ è áúëãàðñêàòà âèçàíòîëîãèÿ
избран за редовен член на комисията за Византийска епи-
графика (Inscriptiones Graecae Aevi Byzantini) към Между-
народната асоциация за византийски изследвания (AIEB).
Това стана по време на 24-тия Международен конгрес по
византийски изследвания, който се състоя между 21 и
27 август във Венеция и Падуа, научи ДУМА от д-р Руме-
на Калчева, експерт “Връзки с обществеността” на Инсти-
тута за изследване на изкуствата на БАН. Комисията се
председателства от проф. Петер Шрайнер (Германия), а сред
членовете й са били учени като проф. Сирил Манго (Вели-
кобритания) и акад. Васил Гюзелев (като наблюдател).

Международният конгрес по византийски изследвания е
най-голямото научно събитие в света, посветено на исто-
рията и културата на Византийската империя. В тазгодиш-
ното издание участваха над 1000 учени от цял свят, а един-
ствената кръгла маса в програмата на конгреса, организи-
рана от български изследовател, бе на проф. Е. Мутафов.
Той участва и в още една кръгла маса, както и бе поканен
за модератор на шест тематични сесии във форума.

Среща с полската
писателка Марта Джидо

СНИМКА ИЕФЕМ - БАН

Есенна школа за деца
в Националния
етнографски музей

Малко преди началото на учебна-
та година, в Националния етнограф-
ски музей ще започне есенна школа за
деца от 7 до 13 години, съобщи БТА.
Школата започва на 5 септември и
ще продължи до 9 септември, всеки
ден от 9,30 до 16,30 ч. Децата ще се
запознаят с различни майстори и ще
изработват изделия, които ще оста-
нат за тях. Забавлявайки се, те ще
научат много неща за традицията,
културата и бита на нашите предци.
Включването в групата е по реда на
записване на участниците. С оглед
безопасността и ефективността на
заниманията, групата ще наброява не
повече от 15 деца

Появата на една
затрогваща книга, чий-
то главен герой е сред
най-обичаните бълга-
ри през последните
петдесет години, ще
бъде отпразнувана на
29 август от 19 ч. в
кино “Кабана” в
сърцето на столицата,
научи ДУМА от изд.
“Колибри”. В сборни-
ка “Колко е лесно да
бъдеш обичан” 25 oт

Ó÷åíèöè íà Ñòåôàí Äàíàèëîâ ðàçêàçâàò
â êíèãà çà ñâîÿ Ìàñòúð

учениците на Стефан
Данаилов разказват за
своя Мастър - такъв,
какъвто винаги ще го
помнят. Преподава-
тел, родител, приятел
и огромно сърце, кое-
то до последно не се
умори да дава безус-
ловна обич.

В сборника четем
текстове на Параске-
ва Джукелова, Иван
Бърнев, Асен Блатеч-

ки, Свежен Младенов,
София Бобчева, Анто-
анета Добрева-Нети,
Иван Юруков, Павел
Иванов, Ралица Паска-
лева, Лидия Инджова,
Александър Кадиев,
Деян и Дарин Ангело-
ви, Стефания Колева,
Явор Вълканов, Ваня
Щерева, Ненчо Илчев,
Евгени Будинов, Ни-
кола Парашкевов, Ана
Пападопулу, Валери

Йорданов, Асен Дан-
ков, Радина Боршош,
Севар Иванов, Евелин
Костова, Башар Рахал.

Александра Алек-
сандрова и Ива Папа-
зова ще разкажат по-
вече за книгата и ней-
ния път. Останалите
гости на премиерата
ще бъдат изненада за
публиката. Събитието
е част от проекта
“Книги по ноти: лите-
ратура, театър и му-
зика” на издателство
“Колибри” и се реали-
зира с подкрепата на
Столичната община.

Øóìåíñêèÿò òåàòúð
çàïî÷âà ñåçîíà ñ îñåì
ïðåìèåðè

СНИМКА ТЕЛЕВИЗИЯ ШУМЕН

Eкипът на Драматично-
кукления театър “Васил
Друмев” в Шумен е подгот-
вил богата и разнообразна
програма за новия си теат-
рален сезон - с фестивали,
кинопрожекции, театрални
школи и работилници, из-
ложба за историята на те-
атъра в страната и града.
Само през септември ще
бъдат представени осем пре-
миерни спектакъла, съобщи
на пресконференция в пре-
склуба на БТА в Шумен
директорът на културната
институция Илия Видели-
нов.

През септември ще
бъдат представени премиер-
ните спектакли “Импро миш
маш”, “Асансьорът”, “Това
не е театър”, “Пияния” по
документални текстове и
“Бурунданга”, както и пре-
миерите на детските пред-
ставления “Фокуси в ку-
фар”, “Двете обувки” и

Нови зали, изложба
и театрални школи са част
от изненадите за публиката

“Фонтанът на желанията”,
които ще се играят в обно-
вената зала “Патиланчо”.
На 16 септември ще започ-
не тридневният фестивал
“Детска усмивка”, с който
официално ще бъде открит
новият творчески сезон, от-
беляза Виделинов.

Преди началото му - от
29 август до 5 септември,
ДКТ “Васил Друмев” орга-
низира и мини кинофести-
вал “Без обектив”. Основна-
та мисия на първия по рода
си подобен форум в града е
да даде възможност на мла-
дите хора от 12 до 29-го-
дишна възраст да се докос-
нат до света на киното по
малко по-различен начин -
чрез камерата на телефон.
Участниците ще научат ос-
новните изисквания за създа-
ването на филм. За тях са
предвидени лекции и прак-
тически занимания по кино-
режисура, драматургия,

операторство и монтаж.
Зрителите ще могат да се

насладят и на обновени зали
и пространства в сградата
на театъра. Сред тях е но-
вата зала “Сцена Антракт”,
където ще се прожектират
игрални, документални и
късометражни филми. Раз-
говаряли сме с представите-
ли на чужди посолства у нас,
които ще ни предоставят за
прожектиране филми от
своите страни, каза Видели-
нов.

Във фоайетата на театъ-
ра през септември ще бъде
подредена изложба с плака-
ти, програми, издания на
пиеси, костюми, звукозапи-
си от постановки и други
предмети, свързани с исто-

рията на българския и шу-
менския театър. Експозици-
ята ще се обновява и обога-
тява. Експонати вече са из-
пратени от театри в страна-
та, каза кураторът на излож-
бата Горица Радева.

През октомври, след ка-
стинг, ще започнат работа
театрални школи за деца,
младежи и смесена - за деца
и родители. Ще се органи-
зират срещи с творци. Ще
продължат работа и детски-
те театрални работилници.
Най-малките зрители по
интересен начин ще могат
да научат за случващото се
на сцената и зад завесата и
в рамките на инициативата
“Любопитко в света на те-
атъра”.

Издателство “Парадокс” кани по-
читателите на стойностната лите-
ратура на приятна вечеринка с лите-
ратурен и винен привкус, на която ще
се запознаят с младата полска ав-
торка Марта Джидо и ще бъде пред-
ставен романът й “Тръпка”, удостоен
с Наградата за литература на Евро-
пейския съюз за 2019 г. Събитието ще
се състои на 29 август от 18,30 ч. в
двора на Къщата за литература и
превод в София, ул. “Латинка” 12.
Срещата ще бъде открита с поздра-
вителни думи от Ивона Якушко-Дуд-
ка, съветник в посолството на Репуб-
лика Полша, и.д. директор на Полския
институт в София. Водеща на съби-
тието ще бъде Дарина Анастасова
(БНР). С коментари за книгата ще се
включат нейният преводач Петър Лян-
гузов (БКИ-Варшава) и Кристиян Янев
(СУ “Св. Климент Охридски”). Пре-
водачка на срещата ще е Милена
Милева (БТА).
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ТЕЛЕЦ

Любимият човек нео-
чаквано ще подхване се-
риозна тема и заедно
ще оправяте проблеми-
те.

ОВЕН

Чувствате се  доста
уморени, така че не се
препоръчва да проявя-
вате сериозна актив-
ност.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Мислили сте, че сте ку-
пили необходимото, но
изведнъж ще се сетите,
че  има  и  забравени
неща.

22 май - 21 юни

РАК

Успехите на приятел
могат да ви вдъхновят
да последвате примера
му, но погледнете фак-
тите.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Известни сте със сво-
бодолюбието си, но сте
и много предани, особе-
но към привлекателни
хора.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Чувствате се спокойни
и уверени. Няма за как-
во да се безпокоите,
всички остават очаро-
вани.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Не се опитвайте да за-
мествате лошото с до-
брото. Дайте си смет-
ка за всичко в този жи-
вот.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Денят е неблагоприятен
за изясняване на отно-
шения. Стиснете зъби и
не ги задълбочавайте.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Денят е подходящ за
приятно общуване. Не
отказвайте поканите
за рожден ден или ку-
пон.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Очаквайте неочаквани
изненади. Проекти, ко-
ито изглеждат скучни,
изведнъж стават важ-
ни.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Любимият човек  ще
стане щастлив прите-
жател на особени пра-
ва и правомощия по-
край вас.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Много обичате да ба-
лансирате по острието
на бръснача, но днес
това няма да ви се
налага.

ХОРОСКОП

ВТОРНИК СРЯДА ЧЕТВЪРТЪКДНЕС

ГРЪМОТЕВИЦИ

33
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

31
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

КРАТЪК ДЪЖД

30
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

28
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î /Ô/

01.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
02.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/
03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/
04.15 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/
05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
07.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î /Ô/
08.45 “¬ Ô‡Á‡
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

/Ô/
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î /Ô/
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.10 “¬ Ô‡Á‡
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË. ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î
21.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/
23.05 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î /Ô/

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

ÃÌÓÊÂÒÚ‚Ó Î˛‰Â Ë‰‚‡ÎË ÔË …Ó‡Ì
Ë ÔËÂÏ‡ÎË ÓÚ ÌÂ„Ó ÔÓÍ‡ÈÌÓ Í˙˘ÂÌËÂ

œÓ˜ËÚ‡ÈÍË Ò‚. …Ó‡Ì œÂ‰ÚÂ˜‡ Í‡ÚÓ
Ì‡È-‚ÂÎËÍ ÓÚ ÔÓÓˆËÚÂ, ÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ-
Ò‚Â˘‡‚‡ Ì‡ ÌÂ„Ó‚‡Ú‡ Ô‡ÏÂÚ ÌˇÍÓÎÍÓ ‰ÌË
‚ „Ó‰ËÌ‡Ú‡. Õ‡ 24 ˛ÌË Úˇ Ú˙ÊÂÒÚ‚ÂÌÓ
Ô‡ÁÌÛ‚‡ ÓÊ‰ÂÌËÂÚÓ Ì‡ ÚÓˇ ÔÂ‰‚ÂÒÚ-
ÌËÍ Ì‡ —Ô‡ÒËÚÂÎˇ; ÔÓÒÎ‡‚ˇ „Ó Ì‡ ‰Û-
„Ëˇ ‰ÂÌ ÒÎÂ‰ Ô‡ÁÌËÍ‡ ¡Ó„Óˇ‚ÎÂÌËÂ; ‡
Ì‡ 29 ‡‚„ÛÒÚ ‚˙ÁÔÓÏÂÌ‡‚‡ ÌÂ„Ó‚‡Ú‡
ÒÏ˙Ú Ë ‚ ÁÌ‡Í Ì‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ ÒÚ‡‰‡ÌË-
ˇÚ‡ ÏÛ Â Ì‡Â‰ËÎ‡ ÚÓˇ ‰ÂÌ ÔÓÒÚ.

 Ó„‡ÚÓ ·ËÎ Ì‡ 30 „Ó‰ËÌË, Ò‚. …Ó‡Ì
œÂ‰ÚÂ˜‡, ÔÓ ‚ÌÛ¯ÂÌËÂ ¡ÓÊËÂ, ÒÂ ˇ‚ËÎ
ÏÂÊ‰Û ˛‰ÂËÚÂ, Á‡ ‰‡ „Ë ÔË„ÓÚ‚Ë ‰‡ ÔË-
ÂÏ‡Ú ÃÂÒËˇÚ‡ - ’ËÒÚ‡. ¬˙Á‚ÂÒÚˇ‚‡ÈÍË
ËÏ ˇ‚ˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ —Ô‡ÒËÚÂÎˇ Ë ÔË·ÎË-
Ê‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÷‡ÒÚ‚ÓÚÓ ¡ÓÊËÂ, …Ó‡Ì „Ë
Û·ÂÊ‰‡‚‡Î ‰‡ ÒÂ ÔË„ÓÚ‚ˇÚ Á‡ Ú‡ˇ ‚ÂÎË-
Í‡ ‡‰ÓÒÚ ˜ÂÁ ÔÓÍ‡ˇÌËˇ Á‡ „ÂıÓ‚ÂÚÂ
ÒË Ë ËÁÔ‡‚ˇÌÂ Ì‡ ÊË‚ÓÚ‡ ÒË. ÃÌÓÊÂÒÚ-
‚Ó Î˛‰Â Ë‰‚‡ÎË ÔË …Ó‡Ì Ë ÔËÂÏ‡ÎË
ÓÚ ÌÂ„Ó ÔÓÍ‡ÈÌÓ Í˙˘ÂÌËÂ.

—ÎÂ‰ Í˙˘ÂÌËÂÚÓ Ì‡ »ËÒÛÒ ’ËÒÚÓÒ
…Ó‡Ì ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡Î ‰‡ Û˜Ë Ì‡Ó‰‡ Ë ·ÎË-
ÁÓ ‰Ó ≈ÌÓÌ Í˙˘‡‚‡Î Ë‰‚‡˘ËÚÂ ÔË ÌÂ„Ó,

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 29 ‡‚„ÛÒÚ ŒÚÒË˜‡ÌÂ „Î‡‚‡Ú‡ Ì‡ Ò‚. …Ó‡Ì œÂ‰ÚÂ˜‡
Ë  ˙ÒÚËÚÂÎ. œÂÔ. ¿Ì‡ÒÚ‡ÒËÈ —ÚÛÏË¯ÍË (—ÚÓ„ ÔÓÒÚ)

Í‡ÚÓ Ò‚Ë‰ÂÚÂÎÒÚ‚‡Î Á‡ ’ËÒÚ‡, ˜Â “ÓÈ Â
—ËÌ ¡ÓÊË, ÒÎˇÁ˙Î ÓÚ ÌÂ·ÂÚÓ.

 ‡ÚÓ ÔÓÔÓ‚ˇ‰‚‡Î ÔÓÍ‡ˇÌËÂ, ËÁÓ·-
ÎË˜‡‚‡Î ·ÂÁÁ‡ÍÓÌËˇÚ‡ Ë ÔÓÓˆËÚÂ, …Ó‡Ì
ÌÂ ÒÂ ·ÓˇÎ ‰‡ „Ó‚ÓË ÒÚÓ„‡Ú‡ Ô‡‚‰‡
‰ÓË Ë ÚÓ„‡‚‡, ÍÓ„‡ÚÓ ÏÓ„˙Î Á‡ ÚÛÈ ‰‡ ÒÂ
ÔÓ‰ÎÓÊË Ì‡ ÓÔ‡ÒÌÓÒÚ. ÷‡ »Ó‰, ÒËÌ Ì‡
ÓÌˇ, ÍÓÈÚÓ Û·ËÎ ‚ËÚÎÂÂÏÒÍËÚÂ ÏÎ‡‰ÂÌ-
ˆË, ÒÂ ‡Á‚ÂÎ Ò ÊÂÌ‡ ÒË Ë ÒÂ ÓÊÂÌËÎ Á‡
»Ó‰Ë‡‰‡, ÊÂÌ‡ Ì‡ ·‡Ú ÏÛ ‘ËÎËÔ. œÓ-
ÌÂÊÂ ÚÓ‚‡ ÒÂ Á‡·‡Ìˇ‚‡ÎÓ ÓÚ ÃÓÈÒÂÂ-
‚Ëˇ Á‡ÍÓÌ, …Ó‡Ì Í‡Á‡Î Ì‡ ˆ‡ˇ: ìÕÂ ÚË
ÔËÎË˜‡ ‰‡ ËÏ‡¯ ÊÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ·‡Ú‡ ÒË!î
–‡Á„ÌÂ‚ÂÌËˇÚ »Ó‰ Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î ‰‡ Á‡Ú‚Ó-
ˇÚ …Ó‡Ì ‚ Ú˙ÏÌËˆ‡. »Ó‰Ë‡‰‡ ÔÓ‚Â˜Â
ÓÚ ˆ‡ˇ ÌÂÌ‡‚ËÊ‰‡Î‡ …Ó‡Ì Ë ËÒÍ‡Î‡
ÌÂ„Ó‚‡Ú‡ ÒÏ˙Ú. ÕÓ »Ó‰ ÒÂ ÔÓ·ÓˇÎ ‰‡
„Ó Û·ËÂ, ÔÓÌÂÊÂ ÁÌ‡ÂÎ, ˜Â ÚÓÈ Â ˜ÂÒÚÂÌ
˜Ó‚ÂÍ, ÍÓ„ÓÚÓ ˆÂÎËˇÚ Ì‡Ó‰ Û‚‡Ê‡‚‡Î Ë
ÔÓ˜ËÚ‡Î Á‡ ÔÓÓÍ.

ƒ‡˘ÂˇÚ‡ Ì‡ »Ó‰Ë‡‰‡ ÔÓËÒÍ‡Î‡
Ì‡ ·Î˛‰Ó „Î‡‚‡Ú‡ Ì‡ ÔÓÓÍ‡

—ÍÓÓ ÒÎÂ‰ Á‡Ú‚‡ˇÌÂÚÓ Ì‡ …Ó‡Ì
»Ó‰ Ô‡ÁÌÛ‚‡Î ÓÊ‰ÂÌËˇ ÒË ‰ÂÌ Ë
Ì‡Ô‡‚ËÎ „ÓÎˇÏÓ Û„Ó˘ÂÌËÂ Ì‡ ‚ÂÎÏÓÊË-

ÚÂ Ë Ì‡˜‡ÎÌËˆËÚÂ „‡ÎËÎÂÈÒÍË. Õ‡ ÚÓˇ
Ô‡ÁÌËÍ »Ó‰Ë‡‰ËÌ‡Ú‡ ‰˙˘Âˇ Ë„‡Î‡ Ë
Ú‡Í‡ ÒÂ ÔÓÌ‡‚ËÎ‡ Ì‡ ˆ‡ˇ, ˜Â ÚÓÈ ‚˙‚
‚˙ÁÚÓ„ ÒÂ Á‡ÍÎÂÎ ‰‡ È ‰‡‰Â Í‡Í‚ÓÚÓ
ÔÓÊÂÎ‡Â. ƒÂ‚ÓÈÍ‡Ú‡ ÒÂ ÔÓÒ˙‚ÂÚ‚‡Î‡ Ò
Ï‡ÈÍ‡ ÒË, ÍÓˇÚÓ ˇ ÔÓ‰Û˜ËÎ‡ ‰‡ ÔÓËÒÍ‡
„Î‡‚‡Ú‡ Ì‡ …Ó‡Ì  ˙ÒÚËÚÂÎ. ƒ˙˘ÂˇÚ‡
‰Ó¯Î‡ ÔË ˆ‡ˇ Ë ÏÛ Í‡Á‡Î‡: ì»ÒÍ‡Ï
Ó˘Â ÒÂ„‡ ‰‡ ÏË ‰‡‰Â¯ Ì‡ ·Î˛‰Ó „Î‡‚‡-
Ú‡ Ì‡ …Ó‡Ì  ˙ÒÚËÚÂÎ!î »Ó‰ ÒÂ Ì‡Ú˙-
ÊËÎ Ú‚˙‰Â ÏÌÓ„Ó, ÌÓ ÔÓ‡‰Ë ÍÎÂÚ‚‡Ú‡
ÌÂ ÒÂ Â¯ËÎ ‰‡ È ÓÚÍ‡ÊÂ Ë Ô‡ÚËÎ ‚
Ú˙ÏÌËˆ‡Ú‡ ‰‡ ÓÚÒÂÍ‡Ú „Î‡‚‡Ú‡ Ì‡ …Ó‡Ì.
ƒÓÌÂÒÎË Ì‡ ·Î˛‰Ó „Î‡‚‡Ú‡ Ì‡ ‚ÂÎËÍËˇ
ÔÓÓÍ, ‰‡ÎË ˇ Ì‡ ‰Â‚ÓÈÍ‡Ú‡, ‡ Úˇ ˇ
Á‡ÌÂÒÎ‡ Ì‡ Ï‡ÈÍ‡ ÒË, ÍÓˇÚÓ ÓÚ ÁÎÓ·‡
ËÁ·ÓÎ‡ Ò Ë„Î‡ ÂÁËÍ‡ Ì‡ …Ó‡Ì.

…Ó‡ÌÓ‚ËÚÂ Û˜ÂÌËˆË ÔÓ„Â·‡ÎË ÚˇÎÓ-
ÚÓ Ì‡ Ò‚ÂÚËˇ ÒË Û˜ËÚÂÎ ‚ —Â‚‡ÒÚËˇ, ‡
»Ó‰Ë‡‰‡ ÒÍËÎ‡ „Î‡‚‡Ú‡ ÏÛ ‚ »Ó‰Ó-
‚Ëˇ ‰‚ÓÂˆ. √Î‡‚‡Ú‡ Ì‡ Ò‚. …Ó‡Ì œÂ‰-
ÚÂ˜‡ ·ËÎ‡ ‚ÁÂÚ‡ ÒÎÂ‰ ÚÓ‚‡ ÓÚ ÊÂÌ‡Ú‡ Ì‡
’ÛÁ‡, ‰ÓÏÓÛÔ‡‚ËÚÂÎˇ Ì‡ »Ó‰, ÍÓˇÚÓ
‚ˇÌÓ ÒÎÛÊÂÎ‡ Ì‡ √ÓÒÔÓ‰‡ ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡
ÕÂ„Ó‚Ëˇ ÁÂÏÂÌ ÊË‚ÓÚ. “ˇ ‚ÎÓÊËÎ‡ Ò‚Â-
Ú‡Ú‡ „Î‡‚‡ Ì‡ œÂ‰ÚÂ˜‡ ‚ Ò˙‰ Ë ˇ ÒÍË-
Î‡ Ì‡ ≈ÎÂÓÌÒÍ‡Ú‡ ÔÎ‡ÌËÌ‡. —ÎÂ‰ ËÁ‚Â-
ÒÚÌÓ ‚ÂÏÂ „Î‡‚‡Ú‡ ·ËÎ‡ Ì‡ÏÂÂÌ‡ Ú‡Ï
ÓÚ Â‰ËÌ Ò‚ÂÚ Ï˙Ê, ÍÓÈÚÓ ÓÚÌÓ‚Ó ˇ ÒÍËÎ
ÔÂ‰ ÒÏ˙ÚÚ‡ ÒË. Õ‡ÏÂÂÌ‡ ÔÓ ‚ÂÏÂÚÓ

06.00 ì¬‡ÒÍÓ ‰‡ √‡Ï‡ ÓÚ ÒÂÎÓ
–ÛÔ˜‡î - ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ
/5 ÒÂËˇ/

06.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚÂ-
¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡
’ËÒÚÓ‚‡ Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡-
ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.10 ì—Î‡ÏÂÌÓ ÒË‡˜Âî - ‰ÂÚ-

ÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /3 ÒÂËˇ/
09.40 ìÃË„Ó‚Â ‚ ÍË·ËÚÂÌ‡

ÍÛÚËÈÍ‡î - ‰ÂÚÒÍË Ë„‡-
ÎÂÌ ÙËÎÏ

11.00 ì¡˙Î„‡ÒÍË ıÓÌËÍËî -
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
/6, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/Ô/

12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ì◊ÂÚ‚˙Ú‡ ‚Î‡ÒÚî - Ú‚

ÙËÎÏ /6 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ìœ‡ÍÓÒÚÌËÍ˙Ú ◊Ó‡Ô˜Óî

- ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ì“ÂÌÍ, Ï‡ÎÍËˇÚ Ëˆ‡î

- ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ì◊Û‰ÂÒ‡î - Ú‚ ÙËÎÏ

/5 ÂÔËÁÓ‰/
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 ì ÎËÌËÍ‡ Ì‡ ÚÂÚËˇ

ÂÚ‡Êî - Ú‚ ÙËÎÏ
17.00 ì≈Í‡ÚÂËÌ‡î - ‰ÓÍÛÏÂÌ-

Ú‡ÎÂÌ ÙËÎÏ Á‡ ≈Í‡ÚÂË-
Ì‡  ‡‡‚ÂÎÓ‚‡

18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 ì◊ÂÚ‚˙Ú‡ ‚Î‡ÒÚî -

Ú‚ ÙËÎÏ /7 ÂÔËÁÓ‰/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ì’ÂÎÂÌ‡î - Ë„‡ÎÂÌ  ÙËÎÏ
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ì»ÒÚÓËˇ Ì‡ Î˛·Ó‚Ú‡î -

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
01.40 ìΔË‚ÓÚ˙Ú ÌË Â ˜Û‰ÂÒÂÌî

- Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /Ô/
03.35 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
03.45 ¡‡Á‰Ë /ËÁ·‡ÌÓ/Ô/
04.15 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20.00 ˜./
05.00 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ/Ô/
05.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰Â-
ÏËˇ –ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î, ÂÔ.40

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ì‡È-‰Ó·-
ÓÚÓ/ - ÚÓÍ¯ÓÛ

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.20 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡ ÕË-
ÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 ìÀÂÍ‡ ‚ ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.18

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ

¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.4
ÂÔ.16

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.4 ÂÔ.22

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 œÂÏËÂ‡: ì ÓÒÚ˛Ï‡Ëî
- ÒÂË‡Î, Ò.9 ÂÔ.5

00.00 ì‘ÂÈÒ¡Ó„î - ÒÂË‡Î, Ò.2
ÂÔ.19

01.00 ì‘‡ÏËÎËˇÚ‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.14

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ìÀÂÍ‡ ‚ ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡ì

/Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.18
05.30 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰Â-

ÏËˇ –ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î, ÂÔ.41, 42

05.30 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ Ó‰‡î -

ÂÔ. 9

22.45 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ

23.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

01.15 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

02.05 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

Ú‚ ¯ÓÛ

02.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî -

ÚÓÍ¯ÓÛ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ Ó‰‡î -

ÂÔ. 9

Ì‡  ÓÌÒÚ‡ÌÚËÌ ¬ÂÎËÍË, Úˇ ·ËÎ‡ ÔÂÌÂ-
ÒÂÌ‡ Ë ÒÍËÚ‡ ‚ ÔÂ˘Â‡ ‰Ó „. ≈ÏÂÒ‡.
œÂÁ V ‚. ·ËÎ‡ ÔÂÌÂÒÂÌ‡ ‚ ’‡ÎÍË‰ÓÌ, ‡
ÔÓ-Í˙ÒÌÓ - ‚ ÷‡Ë„‡‰, Ë ÓÚÚ‡Ï - ‚  Ó-
Ï‡Ì‡.
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РЕЗУЛТАТИ

ВТОРА ЛИГА, VII КРЪГ
Струмска слава 1927 - Монтана

0:0; Миньор - Спортист 1:2 0:1 Диков
(34) 0:2 Маринов (58) 1:2 Костов (74);
Марица - Лудогорец-2 2:0 1:0 Маламов
(7) 2:0 Марчев (54); Созопол - Янтра
1:1 1:0 Гюзелев (36) 1:1 Казаков (85-д),
ЧК: Молдованов (С-80); Дунав - Доб-
руджа 1:1 0:1 Димитров (58) 1:1 Кома-
но (68). Снощи: Спартак Пл - Ботев Пд-
2; днес, 20.00: Литекс - Крумовград;
утре: 18.00: Беласица - Етър (в Симит-
ли); ЦСКА 1948-2 - Витоша Б.

EFBET ЛИГА, VIII КРЪГ
Локо Сф - Спартак Вн 3:2 1:0

Митков (25) 1:1 Руменов (30) 2:1 Вутов
(44) 2:2 Васев (51) 3:2 Митков (90+12-
д); Арда - Славия 1:0 Тилев (90+3);
Ботев Пд - Септември 3:1 1:0 Ману
(26) 2:0 Бароан (73) 3:0 Генев (76) 3:1
Александров (84); Берое - Локо Пд 2:0
Тунгара (62 И 90+3). Снощи: Хебър -
Пирин (в София); Ботев Вр - Левски;
днес: 18.00: Черно море - Лудогорец;
20.30: ЦСКА - ЦСКА 1948.

Националът Георги Йомов
е дал положителна допинг
проба след двубоя с Македо-
ния Гьорче Петров от II пред-
варителен кръг на Лигата на
конференциите. Клубът е бил
информиран преди реванша с
Базел от III кръг и затова иг-
рачът е бил изваден от група-
та за мача. Обяснението оба-
че беше за стара контузия на
футболиста.

Ето какво публикуваха
“червените” в социалните мре-
жи:

“Информация за отсъ-
ствието на Георги Йомов

На 25.08., няколко часа
преди мача с Базел, ЦСКА
получи писмо от Антидопин-
говата комисия на УЕФА за
открито забранено вещество в
организма на Георги Йомов.
Пробата от урина беше взета
на 28.07. след домакинската
среща с Гьорче Петров. По-
ради изискванията за конфи-
денциалност от УЕФА не мо-
жем да разкрием коя е въпрос-
ната субстанция.

Лудогорец си гарантира над 8
млн. евро от влизането в групите на
Лига Европа. Само за участието си
в груповата фаза на турнира клубът
от Разград ще получи 3,63 млн. евро,
но заради клубния коефициент от ев-
ротурнирите през последните 10 се-
зона му се полагат още 2,64 млн.
евро.

Лудогорец се измъкна срещу
Жалгирис във Вилнюс и завърши 3:3
след дузпа в 120-ата минута, реали-
зирана от Оливие Вердон.

Още 1,14 млн. евро отиват в ка-
сата на разградчани от квалифика-
циите на Шампионската лига.

По тези три линии българският
шампион си гарантира 7,41 млн.
евро. Определена сума се полага на
“орлите” и от пазарен дял от тв

Éîìîâ èçãúðìÿ ñ äîïèíã, ÖÑÊÀ 1948 ïîèñêà òåñòîâå
Предстои пълно разследва-

не до изясняване на случая.
Междувременно, Георги има
срок до 01.09. да даде своето
становище пред международ-
ните антодопингови органи.
Футболистът е с временно
спрени права за срок от 90
дни.

Категорично заявяваме, че
ЦСКА спазва всички изисква-
ния на Световната антидопин-
гова агенция. Всички витами-
ни и хранителни добавки, ко-
ито се дават на футболистите
в отбора, са на сертифицира-
ни световни марки и одобре-
ни от медицински лица. В от-
бора приемането на вещества
извън клубната програма е
строго забранено”.

Поради ситуацията с Йо-
мов от ЦСКА 1948 поискаха
допинг контрол за мача с
ЦСКА довечера. “Вече пус-
нахме заявление до антидопин-
говия център. Категорично на-
стояваме за допинг контрол на
срещата в понеделник”, обяви-
ха от ЦСКА 1948. Георги Йомов

Ïîíå 8 ìëí. åâðî
çà Ëóäîãîðåö îò Åâðîïà
Чибота носи още 300 000 евро на „орлите”

правата в турнирите. Общо към
момента Лудогорец си е осигурил
почти 16 млн. лева от влизането в
груповата фаза на Лига Европа. Там
тимът има възможност да печели по
630 000 евро при успех и 210 000
евро за равен.

При преодоляване на групите
като победител му се полагат още
1,1 млн. евро, а като втори - 550
000 евро.

Бившият футболист на Лудого-
рец Мавис Чибота донесе нови 300
000 евро на българския гранд. Фут-
болистът беше продаден на израел-
ския Макаби Хайфа за 1,2 млн. евро
в началото на годината с клауза Лу-
догорец да получи още 300 000 евро,
ако Чибота с Макаби достигне гру-
повата фаза на Шампионската лига.

Конгоанецът записа 10 минути за
Макаби срещу Аполон Лимасол
(Кип) в III предварителен кръг на
квалификациите, а в плейофите из-
раелският първенец отстрани Църве-
на звезда и попадна между 32-та най-
добри отбори в Европа.

Лудогорец пък попадна в група
С на Лига Европа с отборите на
Рома (Ит), Бетис (Исп) и ХИК Хел-
зинки (Фин).

Програмата на “орлите” в група-
та предвижда домакинство на Рома
на 8 септември, гостуване на Бетис
на 15 септември, гостуване на ХИК
Хелзинки на 6 октомври, домакин-
ство на финландците на 13 октом-
ври, домакинство на Бетис на 27 ок-
томври и като финален завършек -
визита на Рома на 3 ноември.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
18.00 Черно море - Лудогорец
20.30 ЦСКА - ЦСКА 1948
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
20.30 Висша лига: Обзор на кръга
ПО ДИЕМА СПОРТ 3
18.30 Обзор на Бундеслигата
19.30 Лига 1: Обзор на кръга
ПО МАКС СПОРТ 2
21.00 Кадис - Атлетик Билбао
ВОЛЕЙБОЛ
СП ЗА МЪЖЕ
18.30 Сърбия - Пуерто Рико
ПО МАКС СПОРТ 1
22.15 Италия - Турция



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема

Стр. 15

16

ПОНЕДЕЛНИК

29 АВГУСТ

3

ВОЛЕЙБОЛ
Световно първенство (мъже)
Група С: Полша - БЪЛГАРИЯ

3:0 (12,  20, 20); САЩ - Мексико 3:0
(18, 20, 12). Снощи: България - САЩ;
Полша - Мексико.

Група А: Украйна - Сърбия 0:3
(-26, -21, -20); Тунис - Пуерто Рико
3:0 (19, 17, 20).

Група В: Бразилия - Куба 3:2 (-
31, -21, 16, 17, 16); Япония - Катар
3:0 (20, 18, 15).

Група D: Франция - Германия
3:0 (22, 26, 24); Словения - Каме-
рун 3:0 (19, 23, 21).

Група Е: Италия - Канада 3:0
(13, 18, 37); Турция - Китай 3:0 (15,
19, 14).

Група F: Нидерландия - Египет
3:0 (17, 22, 16); Аржентина - Иран
2:3 (22, -28, -18, 32, -19).

БАСКЕТБОЛ
Предквалификации за Евро

2024
Група F
БЪЛГАРИЯ - Кипър 88:55;

Румъния - Португалия 59:75; Сно-
щи: БЪЛГАРИЯ - Румъния, Порту-
галия - Кипър.

ТЕНИС
US Open
III квалификационен кръг
Мъже: Димитър Кузманов (№162)

- Брандън Холт (САЩ, №292) 4:6,
6:3, 3:6.

Жени: Виктория Томова (№95) -
Виктория Кузмова (Слвк, №182) 4:6,
4:6.

РЕЗУЛТАТИ

Българската спринтьорка Ивет Лалова беше избра-
на в Комисията на спортистите на Европейската атле-
тика, съобщиха от централата. 38-годишната българка
беше изпреварена само от швейцарката Леа Шпрунгер,
която оглави комисията и влезе в Борда на асоциацията.

Èâåò Ëàëîâà çà ÷åòâúðòè ïúò â Êîìèñèÿòà íà ñïîðòèñòèòå

Германецът Тобиас Нолде от отбора на П&C Беноти спечели
първия етап от тазгодишната 69-а международна колоездачна оби-
колка на България.

Нолде преодоля 177-километровото трасе от София до Пловдив
за неофициално време от 3:03:04,3 часа и облече жълтата фланелка
на лидер в състезанието. Той беше най-бърз във финалните метри,
като изпревари с 2 секунди италианеца Франческо ди Феличе от
Галина Екотек Лукини и с 3 секунди украинеца Кирило Царенко
също от Галина Екотек Лукини.

Тримата атакуваха малко след Костенец на около 80 километра
преди финала и не допуснаха да бъдат застигнати от основната
група, в която също имаше доста разкъсвания. Първите преследвачи
пристигнаха на 2:57 минути след призьорите.

Днес е вторият етап от Граф Игнатиево до Троян с дължина 106
км с изкачване на Беклемето.

Ãåðìàíåö ñïå÷åëè ïúðâèÿ
åòàï íà Îáèêîëêàòà

СНИМКА БТА

88 колоездачи от 13 отбора стартираха
в 69-ата Обиколка на България

Шабан Мустафа и Мария Николова са шампиони в
скоростното изкачване на Витоша. Шабан спечели над-
преварата за осми път, а Мария за трети пореден.

И двамата обаче не успяха да подобрят рекордите на
18-километровото стръмно трасе - от 1:36:45 ч. при
мъжете и 1:54:30 ч. при дамите. Надпреварата от центъ-
ра на София до Черни връх бе част от големия спортен
празник, организиран за поредна година от Фондация
“София - европейска столица на спорта”, Българския ту-
ристически съюз, Природен парк “Витоша” и Сдружение
“Маратон”. За да ознаменуват 127 години от организира-
ното туристическо движение в България, на витошкия
първенец се събраха хиляди приятели на планината.

Пред НДК стартираха 247 атлети по тежкото трасе
с дължина 18 км и денивелация 1734 м.

Øàáàí Ìóñòàôà
è Ìàðèÿ Íèêîëîâà
èçêà÷èõà
íàé-áúðçî Âèòîøà

Шабан Мустафа стартира с №1 и
финишира за осми път първи в изкачването
на Витоша - от НДК до Черни връх

Трета остана състезателката в скока на височина Але-
сия Трост (Италия). При мъжете в комисията попадна-
ха Томас Рьолер (Германия), Милан Трайкович (Кипър)
и Кристиян Ньоберг Хансен (Дания).

Съветът на Европейската атлетика, чийто президент

е Добромир Карамаринов, реши в комисията да влязат
и четвъртите от гласуването - Аша Филип (Великобри-
тания) и Алексей Касянов (Украйна). Мандатът е 4-
годишен, Лалова получи признанието за четвърти поре-
ден път.

обръча. Тимът в състав Жени-
на Трашлиева, София Ивано-
ва, Камелия Петрова, Рейчъл
Стоянов, Маргарита Василева
и Радина Томова представи без
грешка композицията си и по-
лучи оценка от 35,250 т., от
които 18,000 за трудност. Вто-

те си композиции и беше оце-
нена с 35,700 т. на обръч и
34,200 на топка.

Италианката София Рафае-
ли спечели златото на обръч с
36,050 т. На топка шампионка
е Дария Атаманов (Израел) с
34.800 т., а трета се нареди

Милена Балдасари (Италия) с
33,950 т.

Стилияна спечели сребърен
медал в многобоя със 135,950
т., а Боряна остана четвърта
със 131,300 т. след като до-
пусна сериозни грешки в
изпълненията си. Калейн не

попадна изобщо сред финали-
стките на бухалки, където ос-
тана с 13-а оценка.

Шампионка в многобоя ста-
на София Рафаели (Ит) със
141,600 т., а бронзовото отли-
чие спечели Дария Атаманов
със 133,400 т., която стана ев-

ропейска шампионка в Тел
Авив през юни.

В турнира, който е после-
ден преди Световното първен-
ство в София (14-18 септем-
ври), участваха 41 индивиду-
ални гимнастички и 17 ан-
самбъла.

Òðèóìô çà àíñàìáúëà
íè â Êëóæ-Íàïîêà
Николова със злато на бухалки, Калейн с 2 сребърни медала след провала в многобоя

Българските гимнастички
спечелиха шест медала (3 злат-
ни, два сребърни и бронзов)
във финалите на отделните
уреди на Световната чалъндж
купа по художествена гимнас-
тика в румънския град Клуж-
Напока.

Ансамбълът ни грабна
всички титли. След златото в
многобоя възпитаничките на
Весела Димитрова станаха
шампионки и на финала с пет

ри остана ансамбълът на Из-
раел с 34,550 т., а трети са ис-
панките с 34,450 т.

В съчетанията с 2 топки и
3 ленти нашите момичета пак
бяха над всички с 31,550 т.

Стилияна Николова завърши
първа на бухалки с 35,350 т.,
трета на обръч с 34,450 и пета
на топка с 33,500.

Боряна Калейн спечели
сребърни отличия на обръч и
на топка. Тя изигра силно две-


